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Vážení spoluobčané,
právě jste otevřeli jedenácté vydání ročenky. Tím je zahájena druhá desítka

této publikace a já věřím, že jako předešlá desítka Vás bude objektivně informovat
o dění v obci, zajímavých osobnostech, i historii obce.

V dnešním mém krátkém zamyšlení bych Vás rád informoval o záležitostech
souvisejících s rozhodováním zastupitelstva, které se dotýká Vás všech občanů i
návštěvníků našeho území.

V první řadě chci říci, že úkolem a snahou mne i všech zastupitelů bylo řešit
finanční situace, které souvisely s plněním volebního programu a jednotlivých jeho
částí. Zpráva o celém volebním období bude podána v ročence za rok 2006. Tak
aby mohly být úspěšně finančně zajišťovány akce i v příštím volebním období
současné zastupitelstvo schválilo nezbytné kroky.

To je dokončení a schválení územního plánu obce, kde by měly být vymezeny
jednotlivé úseky rozvoje a vývoje. To je hlavně bytová výstavba ať už rodinných
nebo bytových domů, průmyslová zóna k rozvoji a podnikání a vše co s tím souvisí.
Stoupající počet občanů naší obce zajistí stoupající daňové výnosy, zajistí přírůstek
dětí, které jsou základem pro udržení chodu mateřské školky a následně pak základní
školy. Proto se domnívám, že současný nastolený trend činnosti zastupitelstva jde
správným směrem.

Další velkou vzpruhou pro život v obci jsou firmy sídlící na území obce. Řeší
zaměstnanost a tím i klid a spokojenost občanů. Věřím, že firmy zde sídlící se budou
dál rozvíjet a spolupráce s obcí bude na dobré úrovni.

Další záležitostí, o které bych se chtěl zmínit, je likvidace komunálního odpadu.
Platby od občanů jsou hluboce pod úrovní plateb obce za likvidaci odpadu. Zastupi-
telstvo proto rozhodlo velkoobjemové kontejnery přistavovat dvakrát ročně pro naše
občany. Bylo zjištěno, že kontejnery z velké míry plní občané okolních obcí, protože
je to pro ně výhodné a levné. Ale je potřeba si uvědomit, že tímto počínáním jsou
utráceny nemalé prostředky, které by mohly být využity jinde a účelněji. Vím, že
většina občanů tuto záležitost pochopila, ale jsou i tací, kteří podávají stížnosti,
nadávají a dokonce i urážejí. Já jsem ale přesvědčen, že nastavená cesta je správná,
vznikající problémy pro naše občany se vyřeší a vše bude funkční.

Vzhledem k tomu, že ročenku za rok 2006 dostanete do rukou až v novém
volebním období chci krátce a upřímně poděkovat všem občanům, kteří měli zájem
o dění a chod obce, za iniciativní přístup, firmám a organizacím v obci, za spolupráci
a pomoc s životem v obci a také všem škarohlídům za upozornění, že ne vše je
v pořádku.

Volby do zastupitelstva v listopadu ustanoví nové zastupitele a já se pokusím
být ještě mezi nimi a pro tuto obec ještě mnoho vykonat.

Ladislav Michl, starosta
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Zdařilý úlovek

Mirkovi Červinkovi z Dobrého se povedl 11. srpna 2005 kapitální úlovek. Na
přehradě Rozkoš u České Skalice se mu v lokalitě „U kostela“ podařilo ulovit
candáta obecného (Stizostedion lucioperca). Byl dlouhý 91 cm a vážil 10,85 kg.
Nástrahou mu byla 15 cm dlouhá plotice. Mirek s candátem bojoval půl hodiny,
než ho vytáhl na břeh.

Josef Kučera

Mirek Červinka s kapitálním
úlovkem candáta.

Foto: J. Kučera
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Výstava Hlinné v minulosti

Michal HOFMAN

Ke konci července a na počátku srpna 2005 se konala v budově bývalé školy
výstava s názvem Hlinné v minulosti, která byla určena pro každého, kdo se zajímá
o zdejší část Podorlicka.

K vidění zde byla celá řada materiálů - reprodukce starých fotografií, pohledů,
ale nechyběly ani zajímavé fotografie ze současnosti. Dále články k historii Hlinného
– o hlineckých lípách, Panský mlýn, o velké zimě 1941, nechyběly ani seznamy
počtu obyvatelů, místních učitelů a žáků či starostů. V neposlední řadě zájem
vzbuzovaly i staré cedule ze smaltu, které se na půdě školy dochovaly z dob první
republiky.

Po technické stránce mi velmi pomohl Michal Šípek z Dobrého, který mi
naskenoval staré fotografie. Vzhledem k jejich malým rozměrům se tak mohly
následně vytisknout na laserové tiskárně do odpovídající velikosti A4, aniž by ztratily
na kvalitě či ostrosti.

Velkou pozornost upoutaly i kopie stabilního katastru z roku 1840. Jedná se
o takřka přesně vyměřený katastr v měřítku 1:2880. Originál je uchován v Národním
archivu v Praze, odkud jsem přivezl jak černobílé kopie, tak barevné snímky, které
jsem pro výstavu vytiskl ve velikostech A3. Návštěvníci si tak mohli prohlédnout do
nejmenších detailů situační plán obce našich předků – půdorysy jednotlivých stavení
s přilehlými hospodářskými budovami, polní a lesní stezky, rybníky, boží muka či
hranice Hlinného s okolními obcemi.

Během výstavy se podařilo vypátrat i zmizelou památku Hlinného – pamětní
kámen, který stál před lípou Antonína Švehly (u kapličky) a byl přes půl století
nezvěstný. Dosud byl jen znám ze starých fotografií. Díky informaci Jiřího Smoly se
podařilo ztracený kámen najít u Citů v Březinách (místní část Hlinného). Vstřícností
a laskavostí pana City a za pomoci Josefa Kučery z Dobrého jsme památku dopravili
do školy a vystavili v expozici. Po konzultaci s ředitelem Městského muzea
v Dobrušce Jiřím Machem jsme se shodli o možném návratu památky na původní
místo pod lípu.

Pamětní kámen ze žuly nese název MSRD PAMÁTCE ŠVEHLOVĚ 8. 5. 1938.
Spolu s mladou lipkou byl instalován v onom květnovém dnu členy místního svazu
republikánského dorostu (MSRD). Jednalo se o slavnost na počest agrárního
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(republikánského) politika Antonína Švehly, který v období první republiky zastával
funkci předsedy vlády. Celý areál byl oplocen. Kámen tu dlouho nepobyl,
z politických důvodů byl odstraněn, lípa však zůstala a vyrostla v krásnou
dominantu obce.

Účast na výstavě byla dobrá. Zúčastnilo se jí kolem šesti desítek místních
obyvatel, ale i návštěvníků z okolí. Zprostředkovat zájemcům těžko dostupné
dokumenty o minulosti Hlinného byl můj cíl, který se tak díky výstavě alespoň
trochu splnil.

Zajímavých materiálů o Hlinném je k dispozici ještě dost. Prosím tímto článkem
občany a sousedy, aby mi na krátkou dobu zapůjčili staré fotografie, úřední listiny
a jiné písemnosti nejen Hlinného, které by pomohly zdejší minulost ještě více
osvětlit.
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Z historie místní organizace zahrádkářů

Michal HOFMAN a Hana PRECLÍKOVÁ

Předchůdcem dnešní zahrádkářské organizace byl ovocnářský kroužek vzniklý
za 2. sv. války. Do dnešní doby se dochoval „deník“ tohoto kroužku z Hlinného,
z něhož uvádíme aspoň některé údaje.

Na základě nařízení Okresního úřadu v Novém Městě n. Met. byl ovocnářský
kroužek v Hlinném ustaven dne 10. 5. 1940. Starosta obce František Preclík z čp. 43
jmenoval za členy Boh. Mádra čp. 13, Fr. Preclíka čp. 44, Jos. Preclíka čp. 16, Jos.
Abela čp. 62 (ten také psal dochovaný deník) a předsedou kroužku byl jmenován
Jos. Kopecký čp. 50. Úkolem kroužku bylo pečovat a zvelebovat ovocnářství
v obvodu obce, organizovat soustavný boj proti škůdcům a chorobám ovocných
stromů, spolupracovat s ovocnářským instruktorem z Okresního úřadu a s poboč-
kami ovocnické jednoty v Dobrušce a v Novém Městě n. Met. Ještě na podzim roku
1940 si kroužek pořídil stříkačku na ovocné stromy, postřik na hubení hmyzu byl
povinný a každý si ho musel zaplatit. Protože se provádělo pravidelné sčítání
ovocných stromů, tak víme, že v roce 1940 bylo v Hlinném celkem 1701 kusů stromů,
z toho nejvíce švestek - 642 a jak jabloní - 475. Za války se pak ovoce ze zahrad
větších než 300 m2 (asi 7 stromů) prohlásilo za zabavené a bylo odevzdáno do
sběrny v Dobrušce. Zajímavé je, že tento kroužek fungoval i po skončení války,
zápisy v deníku končí rokem 1951, kdy bylo pro členy objednáno 69 kusů ovocných
stromků.

Základní organizace Svazu ovocnářů a zahrádkářů byla založena v Hlinném
dne 23.března 1963. Je dochován sešit se zápisy z členských a výborových schůzí
od roku 1963 do roku 1980 i pokladní kniha z této doby. Zakládajících členů bylo
28, členů výboru 14. Předsedou byl Cita Karel z Hlinného-Březin čp. 38, místo-
předseda Šinták Jos., jednatel Pohl Jan, pokladník Prouza Jar, hospodář Jarina
V., knihovník Preclík Jos. čp. 7, propagační referent Abel Jos., členové výboru
Smola Jiří, Pohl V., Kubcová Marie, revizoři Tomáš Fr., Kopecký Jos. ml., odborní
referenti Neffe Jos. a Kovář Jos. Do této organizace v Hlinném vstupovali i zájemci
z Dobrého, už na členské schůzi 6. 12. 1964 byli do výboru zvoleni také J. Šípek
a Fr. Hartman. Volební období výboru bylo nejprve roční, od roku 1966 pak dvouleté,
podle současných stanov je volební období pětileté. V roce 1980 se organizace
přejmenovala na Český zahrádkářský svaz. Od roku 1981 má místní organizace
oficielně sídlo v Dobrém, protože Hlinné není střediskovou obcí.

V nejstarší dochované matrice členů jsou záznamy od roku 1970. Je zde
zapsáno 44 osob z Hlinného, 31 osob z Dobrého a 2 členové z Kamenice. Podle
následující matriky bylo v roce 1990 zapsáno 126 osob. Jako jubilejní stý člen byl
v roce 1981 přijat Zounar František z Hlinného. Počet členů skutečně platících
členské známky během času kolísal, lidé přistupovali a vystupovali, jak se děje
dosud. V roce 1965 měla organizace 44 členů, v roce 1967 pak 70, v roce 1976 to
bylo 58 č lenů, v roce 1978 členů 50 atd. Současný stav je 45 č lenů a to
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z Dobrého 21, z Hlinného 13, z Kamenice 2 a 9 členů z bývalé organizace Kounov,
kteří k nám přistoupili v roce 1997.

Cena členských známek se také měnila, např. v roce 1965 činila 12 Kčs, později
se dlouho držela na 20 Kčs, v roce 2001 stála známka 40 Kč, v roce 2002 stála 50
Kč, od roku 2003 je cena známky 100 Kč, každý člen k ní ale dostává brožurku
„Rukověť zahrádkáře“ s řadou zajímavých a užitečných informací.

Ve funkci předsedy organizace se postupně střídali: Cita Karel z Hlinného v letech
1963 - 1971, Mráz Václav z Dobrého 1972 - 1973, opět K. Cita 1974 až do své smrti
v roce 1976, pak do příštích voleb organizaci řídil místopředseda Novotný Alois.
Dalším předsedou byl Roleček Jaroslav z Hlinného 1977 - 1979, po něm Hofman
Vlastimil z Dobrého-Živiny od 1980, pravděpodobně do roku 1986. Protože chybí
zápisy z let 1981 - 1995, tak jen podle paměti členů a účetních dokladů lze vyvodit,
že dále v čele organizace stáli: opět Roleček Jar. asi 1987 - 1988, Poláček Bohuslav
z Dobrého s jednatelem Hofmanem Jos. z Hlinného v letech 1989-1992. V roce 1993
došlo k názorovým neshodám, kdy nikdo funkci předsedy nechtěl a část výboru
chtěla organizaci zrušit jako již neužitečný relikt minulé doby. Část členů tehdy
vystoupila, ale výbor se obnovil a od roku 1993 do 1999 byl předsedou Netík Antonín,
jednatelem v letech 1993-1995 Michl Lad. st., pak 2000 - 2001 byl předsedou Kleiner
Jiří a od 2002 dosud opět Netík Antonín.

Při založení organizace hospodařili členové na výměře 3,26 ha zahrad a pěstovali
630 ovocných stromů. Hlavní náplní činnosti organizace tehdy bylo obstarávání
stromků, semen, hnojiv a drobného stavebního materiálů pro své členy, neboť toto
nebylo volně dostupné. Už v roce 1963 vysázeli členové dle zápisů 83 jabloní, 45
hrušní, 24 švestek, 30 angreštů a 32 rybízů. Ovocné stromky se objednávaly
především ve školkách v Rokytnici v Orl. horách, v roce 1973 také z Blanska, od
roku 1988 ze školek v Jaroměři. Tedy stromky se nejen objednávaly, ale zpravidla
předseda, nebo jednatel je také osobně dováželi a členům ve svém volném čase
prodávali. V roce 1965 bylo např. objednáno 102 ks ovocných stromků, 15 ořechů,
30 angreštů a 50 růží polyantek. Dodáno bylo ale jen 72 stromků, 10 ořechů,
10 angreštů a 40 polyantek. Jaké problémy z toho vznikaly je lehké si představit.
Objednávala se také sadba raných brambor a sadba jahod. Objednávaný sortiment
stromů a keřů se časem měnil, nejprve převládaly jabloně, švestky, hrušně a třešně,
v roce 1979 se objednávalo mimo jiné i 11 stromků broskví, 7 keřů šeříků, dále
lísky, angrešty, maliny. Pravidelně byla objednávána také semena.

Názvy některých tehdejších hnojiv znějí už historicky, jako např. Citranfoska
(1966) nebo Reformkali (1968), jiná hnojiva používáme dodnes, jako Cererit či NPK.
Hnojiva byla dodávána v pytlích a musela se rozvažovat. Podobně postřiky jako
Arborit či Arborol (od 1964) se dnes již nevyrábějí. Postřiky stromků se objednávaly
u STS Dobruška (1966), která ale smlouvu neplnila, tak v roce 1967 bylo rozhodnuto
o koupi trakařové stříkačky. Zahrádkáři pravidelně pro své členy objednávali také
vápno, rašelinu, plotový drát, či pletivo, pařeništní okna a cement.

V zápisech se už od října 1965 objevují diskuse a jednání o zřízení moštárny
v Hlinném a to z bývalé mlékárny. Problémy kolem tohoto bodu se ale vlekly, např.
v roce 1968 je zapsáno, že se na moštárně nemohlo pracovat, protože nebyl ke
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koupi cement. Část technického zařízení byla sice nakoupena, ale zřejmě i pro
ochabující zájem členů bylo v roce 1974 rozhodnuto zařízení odprodat a od původního
záměru se upustilo.

V prvních letech činnosti byly dokonce pořádány i plesy a to v letech 1965, 1966
a 1967 v hostinci u Mádrů v Hlinném, v roce 1969 v Dobrém. Tyto akce byly přínosem
pro zahrádkářskou pokladnu, ale v dalších letech se pro klesající zájem už nekonaly.
Kolísal také zájem o zájezdy, v roce 1965 se uskutečnil zájezd na Floru do Olomouce,
v roce 1967 do České Skalice, Ratibořic a Holovous, v roce 1978 do Kroměříže (asi
Věžky), 1979 na výstavu do Žirče u Dvora Králové n. L., v roce 1980 do Trutnova,
1981 opět do Kroměříže. Nové vedení od roku 1993 vyvíjelo v tomto směru velkou
aktivitu, konalo se 4 až 5 zájezdů ročně (např. do Čáslavi - zahradnictví Starkl a
Kutné Hory, do Lednice, Ratibořic, Vrchlabí, na Veselý kopec, do Litoměřic-
každoročně, do Lysé n.L., do Průhonic a Prahy-Troje, do Českých Budějovic apod.).
Zájem o zájezdy kolísá i dnes, i když se výbor snaží 1 až 2 zájezdy každý rok
uskutečnit. Levným letákovým zájezdům na tzv. „předváděčky“ se ale cenově
konkurovat nedá. Na nepříliš vzdálené výstavy se ukazuje jako výhodné, když se
členové domluví na cestě plně obsazenými osobními auty (jarní prodej v zahradnictví
Černých v Jaroměři, na podzim Zahrada Východních Čech Častolovice, prodejní
výstavy Okrasných školek Litomyšl nebo předvánoční výstava v zámku Nové Město
n. Met.).

Jako drobnou zajímavost je možno uvést, že v dubnu 1967 došel do výboru
dotaz z Výzkumného ústavu v Brně, zda se na území organizace vyskytla myš
hryzec. Výbor rozhodl situaci prověřit, takže tehdy tento problém pouze začínal.
V roce 1978 se zúčastnil člen výboru Vlast. Hofman školení o práci s jedy a hubení
hryzců, takže už se jednalo o problém všeobecný.

Členské schůze se zpočátku konaly i dvě ročně, později jedna a to nejprve
v Hlinném v letech 1963 - 1967, pak v Dobrém 1968 - 1973 a 1975 - 1976, v Hlinném
opět 1974 a 1977 - 1980. Rokem 1980 zápisy v sešitě končí, další část agendy až
do roku 1995 je považována za ztracenou. Dochovány jsou zápisy o činnosti zase
až od roku 1996. Součástí členských schůzí byla téměř vždy také nějaká odborná
přednáška, nebo film či video se zahrádkářskou tématikou.

Zapisovateli jednání byli postupně Ševc Boh. Hlinné 34, Mádr Jos. Hlinné 42,
Poul Jos. Hlinné 27, Roleček Jar. Hlinné 25, opět Poul Jos. a pak M. Ptáčková
z Dobrého v roce 1980.

V zápisech se odráží tehdejší doba. Český ovocnářský a zahrádkářský svaz
byl součástí Národní Fronty, takže i jeho členů se týkala účast na plnění volebních
programů obce, hlavně formou brigádnických hodin - úprava kolem nové autobusové
zastávky v Hlinném, pomoc při budování mateřské školky v Dobrém, závazky na
brigády ve prospěch zemědělství, na úpravu veřejných prostranství, na sběr
odpadových surovin apod. V roce 1972 se v zápisech objevuje námitka, že postřiky
a hnojiva se již dají volně sehnat v drogerii a nebude nutno je pro členy objednávat.
Bylo ale rozhodnuto, že nemá každý možnost dovozu autem, a proto se dále
objednávalo.
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I dnešní doba se odráží v činnosti organizace, zájem členů se poněkud přesunul
od ovocnářství ke květinářství, okrasnému zahradnictví a dnes moderní tvorbě
obytných zahrad. Místo květinových a zeleninových semen se ve stále větší míře
nakupuje sadba, okrasné stromky a keře se prodávají kontejnerované a možností,
kde je nakoupit je mnoho. Jako nejvýhodnější, jak finančně, tak co se výběru týče,
zůstávají různé akce a výstavy. Ani od pěstování ovoce a zeleniny se zcela
neupouští. V obchodech je sice k dostání prakticky všechno, ale je všeobecně známo,
že ovoce z velkovýroby je 7x až 13x chemicky ošetřené. Každý zahrádkář si proto
raději pěstuje sám aspoň část zeleniny a ovoce, které jeho rodina spotřebuje, protože
ví, zda nebo kolikrát a kdy ovoce stříkal a jakou ochrannou lhůtu postřik měl. Domácí
pěstování je pracnější než nákup v supermarketu, ale výsledek je rozhodně
ekologičtější.

Prosím čtenáře,
kteří by byli ochotni darovat, odprodat, případně zapůjčit ke

zpracování materiály dokládající život a práci obyvatel Doberska i celého
regionu Orlických hor a podhůří, aby se osobně ozvali nebo mě kontaktovali
na telefonu 732 367 979 i elektronickou poštou na adrese
natura@dobruska.cz.

Jedná se mi o staré pohlednice, fotografie, úřední i osobní listiny,
doklady, reklamní předměty a tiskoviny, osobní i obchodní korespondenci,
regionální literaturu i zápisy různých spolků i institucí, mapy a jiné možné
materiály včetně trojrozměrných předmětů.

Tyto materiály budou používány při vydávání regionálních publikací a
tiskovin včetně Doberské ročenky nebo sborníku Panorama.

Josef Kučera, 517 93 Dobré 114
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60 let po 2. světové válce

V roce 2005 uplynulo 60 let od konce 2. světové války, která přinesla celému
světu jen slzy a utrpení. Ani obyvatelé Československé republiky nebyli výjimkou.
Nepřijali fašistickou nadvládu a hned od počátku, od mnichovské zrady, dohody
čtyř velmocí (Německo, Itálie, Francie, Velká Británie), která nás donutila vzdát se
pohraničních krajů – Sudet – se nevzdávali. Mnoho našich obyvatel, hlavně vojáků
a důstojníků, odcházelo do zahraničí, aby mohlo proti hitlerovskému Německu
bojovat. Odcházeli na západ i na východ. Ve Velké Británii byl president Beneš
s řadou ministrů. Mnozí uprchlíci doputovali do Anglie přes Francii, jiní odešli do
Polska, do Sovětského svazu, jiní do Jugoslávie. Během války bojovali na všech
frontách proti fašismu – na východě, západě, ale i v Africe.

I ve vlasti setrvali lidé v odporu proti nenáviděným okupantům i v dobách
největšího útisku. Nezastavily je represe, popravy, koncentrační tábory. I v naší
obci se našli lidé, kteří se zapojili do aktivního boje proti německým fašistům.

František Netík, Dobré 47 (* 11. 10. 1912, †15. 9. 1938)
První obětí 2. světové války, ještě před jejím

vypuknutím, byl František Netík z Dobrého
čp. 47. Po skončení školní docházky se vyučil
řezníkem. Při mobilizaci v září 1938 byl jako vojín
v záloze povolán k obraně republiky. Nastoupil
ke svému útvaru do Josefova. Byl zařazen do 1.
roty cyklistického praporu. Prapor byl odvelen do
Slaného. Téměř tři čtvrtiny roty tvořili sudetští
Němci. Po jednom zvlášť štvavém Hitlerově
projevu rozpoutali henleinovci v několika obcích
na Sokolovsku (dříve Falknov) vzpouru. Jednou
z obcí byla Krajková (Grossengrün). Krajkovou
obsadila první rota cyklistického praporu ze
Slaného. Při střídání stráží zastřelil jeden z pří-
slušníků roty, sudetský Němec, četaře Stanislava
Kareše a desátníka aspiranta Krbce. Ve chvíli,
kdy se František Netík pokoušel pomoci zasaže-
nému četaři, byl sám zabit. Rozpoutala se přestřelka, při které byli zabiti další:
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vojín Bohumil Čapek a svobodník Čmelda. Původcem neštěstí byl sudetský Němec,
příslušník roty, Franz Ludwig z Bernartic u Trutnova, který se nakonec posledním
nábojem sám zastřelil.

Rodina padlého vojína Fr. Netíka dostala zprávu o jeho smrti telegramem
16. 9. 1938. Na přání rodiny bylo jeho tělo převezeno do rodné obce. Dojel pro něj
bratr Alois Netík. Po převozu byl padlý František s vojenskými poctami pochován
na místním hřbitově.

Po letech, dávno po válce, zastavil se na místním hřbitově řidič zájezdového
autobusu a hledal hrob Františka Netíka. Přesně věděl, kdy byl František zabit.
U rodiny zemřelého se nezastavil. Mluvil jen s náhodnou návštěvnicí hřbitova Jiřinou
Novákovou (Hejzlarovou). V roce 1995 v květnu byla v obci Krajková na Sokolovsku
odhalena na budově obecního úřadu pamětní deska pěti padlým příslušníkům
1. cyklistického praporu ze Slaného, kteří položili životy za svobodu Česko-
slovenska.

František Verner, Dobré – Chmeliště 12 (* 1912, †18. 10. 1944)
Druhým mrtvým 2. světové války byl František Verner z Chmeliště čp. 12. Do

školy chodil také v Dobrém a pak vystudoval stavební průmyslovku v Hradci Králové.
Pracoval u různých firem, před začátkem války i v Německu. Naposledy pracoval
u pražské firmy. Zahynul 18. 10. 1944 na Slovensku a je pochován na východním
Slovensku ve Slavošovcích. Firma Ballo a Ševčenko, u které Fr. Verner pracoval,
sdělila, že se už nestačil schovat v tunelu. Ing. Jan Pašta, který pátral za jakých
okolností Verner zahynul, napsal do Slavošovců na Slovensku a z odpovědi předsedy
místního národního výboru v roce 1982 vyplynulo, že byl zastřelen, když přecházel
linii mezi povstalci, kteří byli soustředěni ve Slavošovcích a okolí, a Němci, kteří se
soustředili v Jelšavské dolině. Fr. Verner neuposlechl výzvu hlídky a začal utíkat a
na útěku byl zastřelen. Jeho tělo bylo přeneseno na hřbitov do Slavošovců, kde ho
jeho spolupracovníci ze stavby pochovali a na hrob upevnili dubovou desku se
jménem.

Vzpomínka na Fr. Netíka a Fr. Vernera byla uveřejněna v Ročence za rok
1997. Napsal ji ing. Jan Pašta. Protože rok 2005 byl šedesátým výročím konce
2. světové války a osudy obou mužů jsou s událostmi války spjaty, dovolila jsem
si o nich napsat ještě jednou.

M. Suchánková, kronikářka
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Občané Dobrého v boji proti německým
okupantům

Karel Netík, Dobré 49 (* 21. 9. 1918, †12. 1985)
Narodil se v Dobrém a vystudoval

obchodní školu. Byl zaměstnán do září 1938
v Rudohoří v továrně na hudební nástroje. Po
obsazení Sudet Němci musel uprchnout a
vrátil se k matce do Dobrého. Neměl práci a
tak se vypravil do Německa. Pracoval na
stavbách v Brunšviku, na lodích v Brémách
a v Hannoveru. Protože život v Německu byl
zlý, chtěl se vrátit domů. Aby se mu to poda-
řilo, zažádal si k českému vládnímu vojsku a
tak se v roce 1940 dostal zpět do Čech a
v září 1940 nastoupil službu v Hradci Králové
u vládního vojska. S tímto útvarem se dostal
v květnu 1944 do Itálie, kde měl střežit želez-
nici. Už v červenci zběhl a po strastiplném
putování se dostal do Švýcarska. Rodina
dostala zprávu, že je nezvěstný a více méně
ho pokládala za mrtvého. On zatím po dvou-
měsíčním pobytu ve Švýcarsku přešel

švýcarsko-francouzské hranice. Pak už cestoval s britskou armádou do Marseille,
Neapole, Alžíru a Glasgowa. 1. 12. 1944 byl v jižní Anglii přidělen československé
zahraniční armádě a 29. 12. 1944 vyloděn v Belgii Bruggách a přidělen do prostoru
Dunkerque. Zde se zúčastnil krutých bojů. V květnu opustil toto území a přes
Belgii, Lucembursko a Německo se dostal do vlasti. Podle vzpomínek své sestry
Anežky se dostal až do Horažďovic, odkud se mohl ohlásit rodině.

Za své zásluhy byl dekorován: československým válečným křížem 1939-1945,
československou medailí za chrabrost a československou medailí se štítkem F.
Dále obdržel francouzskou pamětní medaili za boj proti Němcům „France of Germany“
a anglickou „Viktoria Star“ mezinárodní konec války ve zbrani.

Po válce se oženil a sloužil v Žatci jako důstojník u tankistů v Československé
armádě.

František Poláček (* 24. 8. 1915 Dobré, † 8. 5. 1948 Dobruška)
František Poláček byl majitelem tkalcovny v Dobrém čp. 86. Byl členem ilegální

odbojové skupiny Obrana národa. Opatřoval pro skupinu střelivo a spolupracoval
i na pořízení a činnosti ilegální vysílačky. Poláčkův dům, stojící o samotě u Zlatého
potoka, byl vhodným úkrytem i místem pro ilegální schůzky.



12

Obrana národa byla v únoru 1943 prozra-
zena. Nadporučík Albín Sládek, člen této
skupiny, se skrýval a unikal gestapu už od
února 1940. Přespal 25. 2. 1943 v Poláčkově
továrně a ráno 26. 2. odešel na Bysterské
Doly čp. 53.

Už 25. 2. 1943 se odpoledne na doberské
četnické stanici objevili gestapáci v civilu a
měli příkaz zatknout Františka Poláčka, maji-
tele tkalcovny, a Bohumila Čtvrtečku, mistra
v této tkalcovničce. Jako prvního předvedli
Bohumila Čtvrtečku, který pod nátlakem
doznal, že A. Sládek v tkalcovně přenocoval
a ráno se přesunul do Bystrého. Gestapo si
vyžádalo posilu a pozdě večer přepadlo do-
mek v Bystrém čp. 53, kde žila Čtvrtečkova
matka a při přestřelce byl Albín Sládek zabit.
Gestapu unikal od února 1940 až do
26. 2. 1943.

František Poláček vypovídal, že u něj
přespal jeho obchodní známý. Byl zatčen stejně jako B. Čtvrtečka i paní Anna
Čtvrtečková. František Poláček byl převezen do věznice v Hradci Králové, kde
probíhalo vyšetřování. Pobyl i v policejní věznici v Terezíně. Pak byl vězněn
v koncentračním táboře Osvětim, Buchenwald, Dora-Langerhausen, kde vězni
pracovali v podzemí. Dlouhé měsíce neviděli denní světlo. František Poláček
šťastně přežil i hrůzný pochod smrti a po osvobození se po dobrodružné cestě
dostal 29. května 1945 domů. Vrátil se, ale měl po prožitém utrpení podlomené
zdraví a přes lékařskou péči 8. 5. 1948 zemřel.

Jan Pašta, starší (* 18. 2. 1880, † 6. 2. 1950)
Jan Pašta byl zemědělec a žil v Chmelištích čp. 1. Zapojil se do odboje proti

fašismu. Ukrýval plukovníka Josefa Petříka z Dobrušky, který byl členem odbojové
skupiny Obrana národa.

Jan Pašta byl zatčen 22. 9. 1941. Z věznice v Hradci Králové byl převezen do
vyšetřovací vazby v Bayrethu, kde pobyl do 23. 10. 1941. Odtud byl převezen do
Prahy, kde ho vyšetřovalo gestapo do 23. 2. 1942 a pak do Prahy-Pankráce do
23. 7. 1942. Zemský soud v Praze odsoudil Jana Paštu za napomáhání zločinu na
jeden a půl roku do vězení. Byl vězněn v Jihlavě do 26. 6. 1943. Po propuštění se
vrátil domů na Chmeliště. V roce 1945 opět ukryl ve svém domě nepřátele Říše –
ruské zajatce. Ti pak vstoupili do partyzánského oddílu v Solnici.

Jan Pašta, mladší, ing. (* 25. 10. 1918)
Ing. Jan Pašta byl zatčen 17. 11. 1939 po pohřbu Jana Opletala, který zemřel

na následky zranění, které utrpěl při studentských demonstracích 28. 10. 1939.
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Studentské bouře se staly záminkou
k zavření československých vysokých škol a
k represím proti vysokoškolákům. Ing. Jan
Pašta, který v té době v Praze studoval, byl
zatčen a vězněn v Praze-Ruzyni a koncen-
tračním táboře Sachsenhausen.

O jeho osudech jsme psali v Ročence za
rok 2003.

Podle obecní kroniky, zápisů ing. Jana
Pašty, vyprávění rodinných příslušníků,
informací v knihách „Popravení a umučení
občané okresu Rychnov nad Kněžnou“ a
„Věznění, propuštění a osvobození občané
okresu Rychnov nad Kněžnou“ autorů
Radovana Dražana a Josefa Juzy.

M. Suchánková, kronikářka
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Rok 1945 – zápisy z kroniky od kronikáře
Františka Kárníka

Partyzáni
Od 4. 5. 1945 zúčastnili se partyzánského hnutí v solnické odbočce: Josef Pašta,

Chmeliště; František Krulich, Dobré čp. 79; František Poul, Živina; František Cajpl,
Dobré 69; Míla Hofman, Dobré 85, Bohuslav Červený, Dobré 79. J. Pašta a Fr. Poul
se vrátili po krátkém čase domů. Ostatní se přihlásili do cvičného kurzu Sboru národní
bezpečnosti a později se stali řádnými členy SNB.

Ruské vojsko
V sobotu ráno 12. května přijeli do naší vesnice ruští vojáci a rozložili svůj tábor

na Dole. Nejvíce v Klúčku a na poli kolem Pátkovy chalupy čp. 97. Velitel tohoto
oddílu, plukovník, bydlel u Kupků čp. 64. Ostatní důstojníci byli většinou ubytováni
po chalupách na Dole. Obecním úřadem nabídnuté ubytování ve výstavnějších
domech ve středu obce nepřijali. Vyjížděli do okolí, které prohledávali. Ale již 14. 5.
odpoledne jsme se s nimi rozloučili. Občané a děti, které měli vojáci velmi rádi, se
s vojáky rychle spřátelili. vycházeli jim co nejvíce vstříc. Spokojenost byla obou-
stranná. Přáli jsme všem šťastné shledání s rodinami, které mnozí neviděli léta.

Uprchlíci
Jako předzvěst blížící se fronty přistěhovalo se do Dobrého 19. 3. 1945 osmdesát

tři civilních německých uprchlíků z vesnice Thomaskirch u Vratislavi. Domov musili
opustit už v lednu a celou zimu prožili na cestách. Na rozkaz nadřízených úřadů byli
umístěni ve volných nouzových bytech v číslech 3, 41, 33, 26, 94, 109. Většina jich
však bydlela v obecné škole (u kostela – pozn. red.) ve všech třídách. S uprchlíky
přišli také tři Srbové (váleční zajatci), jeden Rusín, dvě Rusky a dvě Polky, kteří byli
na práce do Německa nuceně posláni. Němci sebou měli čtyři páry koní, jeden pár
volů s příslušnými povozy, na kterých vezli svůj zachráněný majetek. Ostatní
uprchlíci z vesnice Thomaskirch byli umístěni v okolních vesnicích. V Dobrém bydlel
velitel tohoto transportu „Treckfürer“ řídící učitel v penzi. Byl zarytým nacistou a
také podle toho vystupoval. Sousedé se chovali k uprchlíkům slušně, ale nedůvěřovali
jim. Po květnových událostech, dne 11. května 1945 se od nás odstěhovali přes
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Olešnici zpět domů. Odchod jim byl umožněn na základě mezinárodního červeného
kříže, které byly předsedou místního národního výboru plně respektovány.
Z ruských vojáků měli Němci veliký strach. Ale oni jim vyšli v Sedloňově vstříc tím,
že jim jejich špatné koně vyměnili za dobré a umožnili jim tím další cestu k domovu.
Domů se dostali již 18. 5.1945 – jak sem napsali.

Domácí odboj
Již v roce 1939 byla naše obec zapojena v odbojovém hnutí řízeném z Dobrušky

a sice pětičlennou buňkou. Vedení dobrušskému byl znám jen jeden člen František
Michl, majitel textilního zasilatelství čp. 9. Ten jmenoval další členy, kteří o sobě
nevěděli, ale byli připraveni ke spolupráci. Byli to: Jaromír Kovář, řídící učitel, Vladimír
Boháč, rolník a pokladník Kampeličky čp. 26, Rudolf Kučera, sedlář čp. 32 a František
Kupka, okresní cestář čp. 65. K žádné akci nedošlo, ale v Dobrušce a Opočně
zaplatilo členství tohoto hnutí mnoho lidí smrtí nebo vězením. Někteří se v květnu
1945 vrátili z koncentračních táborů.V souvislosti se zatýkáním členů dobrušské
odbojové skupiny byl vyslýchán i František Michl z Dobrého čp. 9. Byl včas varován
a na výslech se mohl připravit. Vypovídal tak, že nebyl zatčen.

Jaromír Kovář, který na vlastní nebezpečí nedal z radia odstranit ultrakrátké vlny
(neuposlechnutí se trestalo smrtí), poslouchal po celou válku pravidelně zprávy
z ciziny – Anglie i Ruska, informoval pak široký okruh svých přátel o správné situaci
na frontách. Povzbuzoval, nabádal k vytrvalosti a dovedl v každém vzkřísit pohasína-
jící již víru ve vítězství naší věci.

V roce 1942 požádali o úkryt a pomoc francouzští zajatci na svém útěku
z Kladska u Jaroslava Skučka v Chmelišti čp. 5 (Stará Náves). Pan Skuček,
francouzský legionář z 1. světové války, se s nimi dobře domluvil a za pomoci
Jaromíra Kováře a profesora J. Pohla (Josef Doberský), který byl v Dobrém čp. 55
na dovolené, opatřil zajatce kompasem a věcmi nutnými k další cestě. Cílem jejich
cesty bylo Švýcarsko – došli-li tam??

V únoru 1945 zdržovali se v Bílém Újezdě uprchlí ruští zajatci (2 muži a 1 žena)
po dobu čtrnácti dnů. V zájmu jejich bezpečnosti poslali je tamní četníci na jiný
četnický rajon – doberský. Zde převzal jejich ochranu též řídící učitel J. Kovář a po
krátkém pobytu v Kamenici je umístil u Jana Pašty v Chmelišti čp. 1. Ten ukrýval už
na začátku války majora Josefa Petříka. Za to byl vězněn. Po krátkém pobytu na
Chmelištích přešli tito Rusové přes Svinné do Solnice, kde vstoupili do partyzánského
oddílu. Pan řídící Kovář se s nimi ještě několikrát sešel. V dubnu hledali hoši zbraně
a vypracoval jim proto plán jak získat zbraně od vedoucích zde usazených Němců
– uprchlíků. V chalupě odlehlé od vesnice a obývané po čas války manželkou majitele
Pavla Langra (starý mlýn u Zlatého potoka čp. 96), nacházeli útulek různí zajatci,
kteří musili z jakýchkoliv důvodů opustit hlavní tajný tábor v okolí Malé Čermné
u Kostelce nad Orlicí. Čermná byla působiště a trvalé bydliště Pavla Langra. Déle
se tu zdržovali čtyři Rusové, dva Angličané a jeden Francouz.

Řídící uč itel Kovář ujal se též Srbů a Rusína, zajatců, zaměstnaných
u německých uprchlíků. Ubytoval je v jednom pokoji ve svém bytě, pomáhal jim
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stravou a ošacením a umožnil jim, ač byla škola plná Němců, poslouchat v radiu
jejich domovinu.

Totální nasazení
Jako z každé sebemenší vísky, byli i od nás nuceni někteří občané pracovat

pro okupanty v jejich továrnách. Bránil se tomu každý, jak mohl, ale následující se
tomu neubránili.

Jaroslav Švorc starší a jeho syn Josef Švorc čp. 66, Jaroslav Pavlíček čp. 44
všichni tři byli u Bauzugu ve Zhořelci a procestovali s ním část Německa i Srbsko.
Josef Knížek, krejčovský pomocník u A. Novotného, čp. 73 v zajateckých táborech
ve Víd. Neudorfu, František Krulich, krejčovský pomocník, čp. 79 u Motorflugwerke
Víd. Neudorf, v Lipsku a pak v Dubnici nad Váhem, kde byly dílny vesměs v podzem-
ních bunkrech. František Volf, Chmeliště čp. 3 a Rudolf Minařík, Chmeliště čp. 7
v Boleslavi u Vratislavi, František Šesták v Olavě v Pruském Slezsku. Josef
Dvořáček, drogista, Dobré čp. 9, Marta Kulichová čp. 79, Marie Zounarová čp. 9 ve
Dvoře Králové nad Labem. František Vích, Chmeliště čp. 20 v Zella Melis, Ferdinand
Tomáš čp. 4 v Halle nad Sálou, Jan Volejník, učitel v Babí u Náchoda, Václav Pilc,
učitel a Ladislav Rešl, učitel, na stavbě Škodových závodů v Plotišti, František Poul,
Živina čp. 1 a Ladislav Michl, Dobré čp. 71 v Pöllenkirchen v Horních Rakousích,
Oldřich Roleček, Chmeliště čp. 23 ve Žďáru u Police n. Metují, Cyril Novák, čp. 45,
v Novém Městě n. Metují, František Hehzlar z čp. 16 a Jan Červinka čp. 72 v roce
1945 na zákopech na Moravě.

V osvobozené republice v rámci dobrovolné výpomocné akce pracoval František
Vrtal, okresní cestář z čp. 54, v uhelné brigádě okresní silniční správy. Odpracoval
v srpnu týden ve svatoňovických dolech v hloubce 1500 metrů.

Stavba překážek
Dne 1. 4. 1945 přijel do Dobrého německý poddůstojník zákopník s několika

vojáky a zajatci stavět protitankové překážky. Pracovali deset dní a k tomu museli
pomáhat občané. Zprvu asi 34 denně, pak asi 17 denně. Majitelé lesů musili na tyto
zábrany dodat dříví. Na tři překážky po 30 m3 mimo chvoje. Překážky byly vysoké
dřevěné věže, na nich připravené trámy, které měly v čase potřeby spuštěním
zatarasit silnici. Jedna zábrana stála na silnici ke Chmelištím u čp. 45 a 46. Druhá
na silnici hlinecké v kopci pod čp. 27 a třetí na silnici kamenické u Dubiny.

Němci stavěli a Němci zase, ale již nedobrovolně odklízeli. Dne 26. 5. 1945 sem
přivedli ruští vojáci 18 německých civilistů z Fridrichswalde (Bedřichova) a Kunštátu
(Orlické Záhoří). Obec je po 14 dní zaměstnala odklizováním zábran. Ubytováni byli
ve škole po německých uprchlících a stravováni podle německých předpisů platících
v době okupace pro Čechy. Po vykonané práci byli propuštěni domů.

Místní národní výbor
Na jeho sestavení se pracovalo již v únoru. V druhé polovině března byl

sestaven užší národní výbor ze členů: Jaromír Kovář, řídící učitel, František Michl,
čp. 9, Vladimír Boháč, starší, čp. 26, Rudolf Kučera, sedlář, čp. 32, František
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Kupka, cestář, čp 65, M. Langrová, čp. 96, Jan Sitný, ředitel měšťanské školy.
Konány byly jen přípravné práce. První schůze, do které byli přizváni další členové
– Josef Hartman, zedník, čp. 104, Ladislav Michl, rolník, čp. 71, Jaroslav Skuček,
Chmeliště čp. 5, Jaroslav Švorc, dělník, čp. 68, Jan Pašta, rolník, Chmeliště čp. 1,
František Duzbaba, zemědělský dělník, čp. 78, Stanislav Zounar, Chmeliště čp.
17, Samuel Andrš, tkalcovský mistr, čp. 103 – se konala v ředitelně měšťanské
školy čp 110. Zde byly rozděleny funkce mezi členy. Konala se 2. května a hned
ten den Jaromír Kovář, předseda MNV, vydal příkaz k vyvěšení československých
státních vlajek, převzal s ostatními členy správu obce, oznámil četníkům, že i oni
podléhají pravomoci MNV. Na odpoledne svolal 1. řádnou schůzi MNV v osvo-
bozené republice. Pozval na ni i všechny členy starého zastupitelstva a požádal
je o spolupráci. Ta mu byla ochotně slíbena. Bohužel, vlajky jsme musili v neděli
6. května stáhnout. Německý posádkový velitel v Novém Městě n. Met. nad celým
okresem vyhlásil stanné právo. Nařídil stáhnout vlajky a do celého okresu vyslal
po zuby ozbrojené vojenské hlídky. Bezbranní musili uposlechnout. Hlídky se
opakovaly ještě v pondělí, ale v úterý 8. května již vlajky zase všude vlály a to už
natrvalo.

Ve dnech pražské revoluce se nikde nepracovalo – nebylo možno. Každý
u rozhlasu napjatě sledoval ve dne i v noci pražské události a boje. Ve vsi bylo po
celý den živo, stále všude plno lidí a zpráv z blízkého i vzdálenějšího okolí. Členové
utíkající vítězné armády se již trousili i přes Dobré k hranicím.

9. květen, příjezd Rudé armády do Prahy, ukončení bojů v Praze a tím i pro nás
konec 2. světové války ukončilo napětí posledních dní.

Pomoc Pražanům
10. května na volání Prahy o pomoc potravinami uspořádán sběr „Pomoc

Pražanům“. Sebralo se v obci Dobré za necelých pět hodin 992 vejce, 47 bochníků
chleba, 194,5 kg mouky, 8,25 kg másla a tuků, 21,7 kg masa a uzenin, 7,2 kg cukru,
20 kg krup, 5,75 kg soli, 10,7 kg máku, 10 kg jablek, 3,5 kg krupice, 20 kg hrachu,
2,75 kg nudlí, 50 cigaret a 3 doutníky. Již ve 3 hodiny odpoledne odváželo auto
Bohumila Aldorfa, mlynáře ze Škutiny, všechno na dráhu do Dobrušky, odkud byly
vypraveny dva vagony takového zboží. Dar našeho kraje Praze. Zvláštní vlak, který
jel od Police n. Met. a od Kyšperka (Letohrad) spojil se v Týništi a jel pak přes Hradec
Králové do Prahy. Dojel tam už druhý den ráno v 6 hodin na nádraží v Libni. Kronikář
(pan František Kárník) jel s tímto vlakem jako doprovod do Prahy a potvrzuje, že to
byla cesta plná dobrodružství, překážek a překonávání poválečných nesnází.

Oslava osvobození
Večer 10. května 1945 uspořádán po obci průvod s hudbou k Lípě svobody, kde

ke shromážděným promluvil Vladimír Boháč. Řeč byla krásným obrazem názorů a
nálady občanů.

Z obecní kroniky vybrala M. Suchánková
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Hlinné před 80 lety – 1925

1. března se konala přednáška se světelnými obrazy „Cesta čs. legií kolem světa“.
8. března bylo vzpomenuto 75. narozenin presidentových oslavou, při níž promluvil
kronikář na téma „Masaryk myslitel, politik a osvoboditel“. 21. března byla přednáška
se skioptikonem „Cesta do Paříže“ a „Stavba mrakodrapů“. Ministerstvo školství a
národní osvěty darovalo míst. osv. kom. 300 Kč na osvětovou činnost a 62 svazky
Občan. knihovny.

2. května sehráli ochotníci divadlo „Oblaka“ od J. Kvapila. 29. května navštívila
obec výprava slovenských učitelů. Uvítání před vsí zúčastnilo se obecní zastu-
pitelstvo, doberská hudba, školní mládež a četné občanstvo. Na prahu školy uvítal
vzácné hosty starosta obce p. Fr. Chaloupka. Jemu odpověděl vůdce výpravy. Učitelé
se zúčastnili vyučování kreslení, prohlédli si školu a v autech odjeli na Skalku.
Výpravu provázel okresní hejtman p. J. Wolf.

23. června byla ustavena nová místní školní rada, jejímiž členy se stali:
J. Hodoval, J. Šefc, F. Neffe, F. Preclík čp. 44 a kronikář. Předsedou zvolen
J. Hodoval. Místní školní rada ustavena za přítomnosti komisaře o.p.s. pana Svobody.

V červenci vyhořelo na Sekyrce stavení čp. 4 náležející J. Novákovi. Při požáru
se Nováková popálila tak, že musela býti převezena do opočenské nemocnice. Požár
hasily sbory z Hlinného a Osečnice.

V roce 1925 byla dobrá úroda všech plodin.

Co kolik stálo:
brambory 1 q 60 Kč mýdlo 1 kg 9 Kč
cukr 1 kg 5,20 Kč otruby 1 q 200 Kč
chléb 1 kg 2,20 Kč oves 1 q 188 Kč
máslo 1 kg 20 Kč ječmen 1 q 130 Kč
maso hovězí 1 kg 16 Kč pšenice 1 q 292 Kč
maso telecí 1 kg 16 Kč žito 1 q 245 Kč
maso vepřové 1 kg 16 Kč seno 1 q 60 Kč
mléko 1 l 1,70 Kč sláma 1 q 53 Kč
mouka 1 kg 4,20 Kč petrolej 1 l 2,40 Kč
sádlo 1 kg 17 Kč uhlí černé 1 q 23 Kč
vejce kopa 39 Kč

Předpis daně z obratu činil v roce 1925 celkem 4 584,80 Kč.

14. prosince sehráli ochotníci divadlo V. Štecha „Třetí zvonění“.

Podle obecní kroniky připravil Josef Kučera
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Stavba mostu na Žákovci

Když zavítal do Kamenice přednosta okresního úřadu J. L. Roztočil, upozornil
na potřebu mostu přes řeku na Žákovci. Bylo mu odpovězeno, že most zde stál,
dokud vrchnost jej opravovala. Byl pohodlný pro mlýn, a když mlynář A. Rindt se
stal samostatný a na vrchnosti nezávislý, neměla vrchnost o most zájmu. Mlynář ho
nespravoval a obec se ho také neujala.

Dne 18. dubna 1863 zjistila úřední komise nutnost znovuzřízení mostu, který by
byl v linii cesty od Spáleniště do Dobrého. Usneseno zříditi most dřevěný, na který
by přispěla Kamenice jednou třetinou a obce Domašín, Spáleniště, Sudín, Rovné a
Dobré dle přímých daní. Potřebný rozpočet a nákres stavby měl předložiti okresnímu
úřadu mistr Šubert z Dobrého. Náklad na tento most měl činiti 513 zl 49 kr. Okresní
úřad doporučil však most kamenný. Náklad na tento most měl činiti dle rozpočtu
mistra Šuberta 1 434 zl 46 kr. Přesto, že byla potvrzena úřadem stavba mostu
dřevěného, vyjednávalo se stále o stavbu z kamene.

Jelikož se majitelé pozemků, kudy měl most vésti, vzpírali vyvlastnění, byl pozván
z Dobrušky mistr J. Císař, aby vyhlédl místo příhodnější. To se skutečně stalo ve
prospěch cesty, která byla zbavena ostrého a zbytečného záhybu. 1. června 1864
se započalo se stavbou a 23. července toho roku byla stavba ukončena. Náklady
činily 726 zl. Příspěvek okresu činil 150 zl. Kamenice zaplatila 192 zl 32 kr, Domašín
81 zl 44 kr, Sudín 37 zl 37 kr, Spáleniště 56 zl 42 kr, Rovné 40 zl 98 kr, Dobré 121 zl
58 kr a Colloredo-Mansfeld 46 zl 85 kr.

Podle obecní kroniky Kamenice připravil Josef Kučera
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Kontrola plnění finančního výhledu – program
zastupitelstva obce Dobré na rok 2005

1. Příspěvek na stavební úpravy ubytovny SK Dobré v Dobrém nebyl zatím
realizován. Po dohodě s p. Rozínkem budou tyto finanční prostředky použity
prozatím k financování bodu 8 programu zastupitelstva tj. projektové doku-
mentace pro revitalizaci budovy čp. 143 v Dobrém.

2. Výkup nemovitosti čp. 44 v Dobrém od p. Kalouska je proveden. Kupní smlouva
je registrována Katastrálním úřadem, cena 300 tisíc je uhrazena a klíče od
nemovitosti jsou předány na OÚ.

3. Dofinancování připojení vodovodních vrtů k vodovodní soustavě je provedeno.
Celkem bylo uhrazeno 214 536 Kč.

4. Dostavba podkroví čp. 150 v Dobrém - vestavba OÚ, ordinace lékaře a byt.
Stavební povolení na změnu stavby před dokončením je vydáno. Plánovaná
cena dle cenové nabídky na cca 4 miliony Kč. Realizace stavby je zařazena
do programu zastupitelstva na r. 2006.

5. Výkupy pozemků pro hřbitov a místní komunikaci okolo ubytovny a hřbitova,
včetně odkoupení rybníku ve středu obce je provedeno. Kupní smlouvy jsou
registrovány Katastrálním úřadem. Cena 100 880 Kč je uhrazena.

6. Oprava interiéru kapličky v Rovném je provedena. Interiér kapličky byl celkově
rekonstruován. Cena 50 000 Kč dle cenové nabídky byla dodržena. Celkové
náklady 48 000 Kč.

7. Výroba a instalace zábradlí k místní komunikaci podél Lomského potoka
v Hlinném je provedena. Práce provedla firma Kerson Dobré. Cena činila
98 000 Kč.

8. Projektová dokumentace k územnímu řízení pro revitalizaci k čp. 143 v Dobrém
je provedena. Územní rozhodnutí a stavební povolení vydáno. Bylo požádáno
o státní dotaci, která je potvrzena.

9. Rozšíření veřejného osvětlení u Světlíkových bude předmětem r. 2006 dle
finančních možností.

10. Zajištění geologického průzkumu pro zdroj vody v Rovném a následném
propojení do Kamenice je zahájeno prvotním průzkumem. Práce provedla fi.
Hydrogeo Hradec Králové. Bohužel nebyly nalezeny zdroje vody v požadované
lokalitě, ale níže. Cena 78 000 Kč včetně DPH (daně z přidané hodnoty).
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Hospodaření obce za rok 2005

Příjmy: rozpočet Kč upravený v Kč plnění v Kč

DPFO – závislá činnost 1 050 000 1 050 000 1 063 833
DPFO – sam. výděl. činnost 280 000 530 000 567 893
DPFO – kapitálové výnosy 74 060 154 060 134 515
daň z příjmů PO 1 150 000 1 150 000 1 177 823
daň z příjmů PO – obec 200 000 200 000 188 400
daň z přidané hodnoty 1 775 070 1 985 070 2 046 699
správní poplatky 2 000 37 000 56 970
poplatky za komunální odpad 300 000 300 000 298 161
poplatky ze psů 8 000 8 000 10 250
užívání veř. prostranství 5 000 5 000 2 000
poplatky z ubytování 2 000 2 000 970
daň z nemovitostí 355 000 355 000 382 376
dotace 235 650 235 650 235 650
dotace – ochr. les. porostů 75 611 75 611
dotace – hasiči 9 890 9 890
převody z vlastních fondů 1 000 000 1 000 000 0
obchod – nájemné 47 680 47 680 47 280
vodné 200 000 230 000 247 120
byty – nájemné 61 180 61 180 43 545
nájemné z hrobů 95 000 77 000 78 300
pronájem pozemků 300 000 300 000 298 550
náj. z nebyt. prostor 50 400 50 400 61 310
prodej pozemků 30 000 30 000 12 108
dobývací prostor 200 000 200 000 168 503
úroky 7 000 7 000 8 095
poplatky z prov. hracího přístr. 2 000 2 000 3 455
tělovýchova – pron. nemov. 50 000 50 000 50 000
činnost místní správy 11 960 11 960 11 600

celkem 7 492 000 8 164 501 7 280 907

Výdaje: rozpočet v Kč upravený v Kč plnění v Kč

obchod 20 000 27 000 28 310
silnice 310 000 400 000 363 350
pitná voda 250 000 250 000 216 300
kanalizace 50 000 50 000 8 600
mateřská škola 780 000 780 000 780 000
základní škola 650 000 650 000 667 395
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knihovny 27 000 27 000 28 951
kultura 43 400 43 400 35 007
místní kulturní památky 50 000 50 000 47 050
kulturní komise – věcné dary 25 000 14 000 14 060
kulturní komise ostat. výdaje 26 000 27 730
územní plánování 20 000 35 000 35 700
zdravotní středisko 20 000 20 000 18 455
byty 25 000 25 000 19 646
veřejné osvětlení 250 000 250 000 146 405
komunální služby 1 223 000 1 223 000 357 575
svoz odpadu 400 000 440 000 500 870
hřbitov 10 000 10 000 2 980
veřejná zeleň 181 000 181 000 169 495
hasiči 106 500 106 500 103 695
zastupitelské orgány 833 000 833 000 754 733
místní správa 1 265 800 1 719 400 2 396 562
tělovýchova 350 000 350 000 318 910
příspěvek DSO 27 000 26 121
služby bank 20 000 20 000 19 364
SK Dobré – dar 200 000 200 000 0
daň práv. osob – obec 200 000 200 000 188 400
ostatní výdaje 182 300 209 300 150 239

celkem 7 492 000 8 166 600 7 425 903

Stavy bank k 31. 12. 2005

Zůstatek KB  937 317,83 Kč
Zůstatek ČSOB  144 167,39 Kč

Program zastupitelstva obce Dobré na rok 2006
dle finančního výhledu na roky 2006–2008

1. Vestavba obecního úřadu, ordinace lékaře a bytu v podkroví čp. 150 v Dobrém.
Předpokládané náklady 4 mil. Kč.

2. Rekonstrukce chodníku z autobusového stání k základní škole čp. 2. Před-
pokládané náklady 500 tis. Kč. Závislé na přidělení dotace z programu Obnovy
venkova.
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3. Zalesnění nelesních pozemků ve vlastnictví obce, III. etapa. Předpokládané
náklady 200 tis. Kč. Dokončení využití pozemků obce.

4. Revitalizace obecního domu čp. 143 v Dobrém. Předpokládané náklady 7 mil.
Kč. Závislé na přidělení dotace ze státního rozpočtu.

5. Výkup pozemků pro bytovou výstavbu. Předpokládané náklady 500 tis. Kč.
Závislé na finančních zdrojích obce.

Rozpočet obce na rok 2006

Příjmy (v Kč)

PFO - záv. činnost ........... 1 050 000
DPFO – sam. výděl. čin. ..... 550 000
DPFO – kap. výnosy ........... 130 000
daň z příjmů PO............... 1 170 000
daň z příjmů PO – obec ...... 160 000
daň z přidané hodnoty .... 2 050 000
daň z nemovitostí ................ 380 000
správní poplatky .................... 55 000
popl. za kom. odpad ............ 300 000
poplatky ze psů ...................... 10 000
užívání veř. prostranství ......... 3 000
poplatky z ubytování ............... 3 000
dotace................................... 235 360
převody z vl. fondů .......... 1 000 000
obchod – nájemné................. 47 000
vodné .................................... 105 000
byty – nájemné ...................... 45 000
nájemné z hrobů .................... 40 000
pronájem pozemků .............. 300 000
nájemné z nebyt. prostor ...... 43 000
úroky ......................................... 8 000
dobývací prostor .................. 170 000
popl. z prov. hrac. aut. ............ 3 000
tělovýchova – pronáj. nem. .. 50 000
prodej pozemků ................... 850 000
činnost míst. správy .............. 12 000
vratka ZŠ .............................. 148 000
dotace................................... 950 000

celkem .............................. 9 867 360

Výdaje (v Kč)

obchod.................................... 30 000
silnice ................................... 850 000
pitná voda ............................ 100 000
kanalizace .............................. 50 000
mateřská škola .................... 780 000
základní škola ...................... 798 000
knihovny ................................. 30 000
kultura ..................................... 40 000
místní kult. památky .............. 30 000
kult. komise – věc. dary ........ 25 000
kult. komise – ost. výd. ......... 25 000
územní plánování .................. 60 000
zdravotní středisko ................ 25 000
byty ......................................... 25 000
veřejné osvětlení ................. 250 000
komunální služby................. 400 000
svoz odpadu ........................ 450 000
hřbitov..................................... 10 000
veřejná zeleň ....................... 390 000
hasiči .................................... 110 000
zastupitelské orgány ........... 800 000
místní správa ....................2 747 360
tělovýchova .......................... 350 000
příspěvek DSO .................... 157 000
služby bank ............................ 20 000
daň práv. osob – obec ........ 160 000
ostatní výdaje ...................... 160 000

celkem ...............................8 872 360



24



Mateřská škola

Mateřská škola Dobré leží v krásném prostředí v podhůří Orlických hor. Od
1. 1. 2003 je příspěvkovou organizací. Součástí mateřské školy je školní jídelna.
Zřizovatelem je Obecní úřad Dobré, který nám na základě zákona poskytuje finance
na provoz. Rozpočet od obce v roce 2005 byl 780 tis. Kč. Rozpočet na platy nám
poskytuje MŠMT prostřednictvím KÚ v Hradci Králové a o tomto rozpočtu jednáme
s odborem školství při MÚ v Dobrušce.

Materiálně – technické zabezpečení
Budova MŠ je 23 let stará, a proto hodně financí spotřebuje údržba. I když budova

zaznamenala už mnohá vylepšení a opravy, některé problémy stále přetrvávají.
Budova je vytápěna plynem – propan butanem. Od roku 2001 máme novou plynovou
kotelnu v severovýchodní části kuchyně a rozvod trubek od kotelny k hlavnímu
rozvodu. Práce prováděla topenářská firma Cvejn a stavební úpravy firma Kerson.
Na schodiště, které již nebylo bezpečné, nám firma Ficenec položila nové lino.
Největším problémem nyní je to, že rovnou střechou do budovy stále více zatéká.
V horním oddělení vznikají na malbě herny, hračkárny a umyvárny nepěkné mapy,
ze kterých opadává omítka. Zatím se střecha spravuje, flekuje, ale je třeba počítat
s důkladnější opravou. S panem starostou Michlem jsme na opravě domluveni. Z jižní
a západní strany budovy jsou plastová okna, ze západní a severní strany jsou stará
dřevěná a těmi při větších deštích zatéká. V létě 2004 firma pana Růžičky opravila
povrch horního balkonu, oprava dolního bude následovat dle úspory finančních
prostředků. V létě 2004 zaměstnanci s pomocí rodičů a údržbáře OÚ natřeli plot
kolem školky. Pro zvýšení bezpečnosti dětí jsou hlavní dveře opatřeny kódovým
zabezpečovacím zařízením a instalována bezpečnostní klika v chodbě 1. i 2.
oddělení.

Vybavení hračkami a pomůckami je velmi dobré, a to jak uvnitř, tak i na školní
zahradě. Děti mají k dispozici auta, panenky, kočárky, „dům“ pro Barbinky, staveb-
nice, Lego, Lego duplo, relaxační bazének se skluzavkou, el.vozítka, stojany na
kreslení, potřeby na kreslení, papíry apod. V tělocvičně jsou velké míče na cvičení,
odrazový můstek, trampolína, souprava tyčí na prolézání, dětská gymnastická koza,
velké molitanové kostky ap. Na uložení kostiček jsme pořídili kontejnery na kolečkách.
Děti v 1. i 2. oddělení mají k dispozici košíky pro vlastní věci, počítač se hrou „Těšíme
se do školy“. Papírny Bauch Navrátil z Nového Města n.Met. nám darovaly v roce
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2002 a 2005 velké množství odpadového papíru pro činnosti dětí. Barevné papíry,
barvy, pastelky, voskovky, lepidla, křídy a další výtvarný materiál jsme nakoupili
za 10 600 Kč. Na dopravní výchovu a vyžití dětí máme kola, tříkolky a koloběžky.
Asfaltový povrch dopravního hřiště nám vodorovným značením doplnili v roce 2003
starší žáci ZŠ. V roce 2003 jsme koupili nový radiomagnetofon do tělocvičny. Hračky
a pomůcky se snažíme opravovat a doplňovat dle aktuální nabídky a finančních
prostředků. V roce 2004 jsme koupili k odpolednímu odpočinku polštářky s proti-
alergenovou náplní a povlečení s obrázky v galanterii v Dobrušce. Na židle nám
ušila nové potahy pí. Matoušová. V letošním roce nám firma Chamber opravila velmi
pěkně dětské židličky a vytvořila 3 velikosti, takže nyní odpovídají antropologickým
požadavkům dítěte. Pro hru „na stavbaře“ jsme koupili velký dřevěný jeřáb. Holčičky
si hrají v nové kuchyňce. Na zlepšení kvality poslechu hudby jsme koupili hifi věž,
gramofon a elektrofonické minivarhany. Ke zjednodušení odhlašování dětí jsme
pořídili mobilní telefon. Školní zahrada je vybavena 2 pískovišti, domečkem,
skluzavkou, kolotočem, 3 houpadly, vláčkem a dřevěnými i kovovými průlezkami.
Aby bylo zamezeno znečišťování pískovišť kočkami a psy, byly zakoupeny v roce
2004–2005 ochranné kryty, a tím byl splněn nový hygienický předpis. Pan ing. Michl
nám prořezal stromy na zahradě, ořezal a zmladil živý plot. Údržbář OÚ p. Flégl a
p. Kříž instalovali plot mezi domek nových nájemníků a školkou. P. Flégl se synem
nám provedli nátěry průlezek a zábradlí u balkónů. Pravidelně nám seká trávník na
celé školní zahradě. Kalamitní stav v budově v noci z 22. na 23. prosince způsobilo
prasknutí umělohmotné hadičky u WC, která přivádí vodu do splachovadla. Vodu
z chodby vybíraly a vytíraly zaměstnankyně 2 hodiny. V 1. poschodí byly zaplaveny
všechny místnosti sousedící s chodbou, voda protekla stropem a stěnami do přízemní
chodby a přilehlých místností a do kanceláře, kde promočila veškeré zařízení. Díky
pomoci firmy PZP, která nám zapůjčila 6 vysoušečů do promočených místností,
jsme celé Vánoce vysoušeli školku. Díky rychlému zásahu zaměstnanců MŠ a
obětavosti manželů Fléglových, Reichrtových a dalších pomocníků, byly škody malé.

Mateřská škola Dobré
Má provoz od 6.15 do 16.00 hodin. Má dvě věkově smíšená oddělení pro děti

z Dobrého, okolních obcí i ze vzdálenějších Lomů, Osečnice, Svinného a Podbřezí.
V 1. oddělení „SLUNÍČEK“ pracovala třídní učitelka Ševcová a ředitelka Paštiková,
ve 2. odd. „BROUČKů“ byla třídní učitelka Poláčková a učitelka Neugebauerová.
Od září je do MŠ zapsáno 44 dětí, což je o 5 dětí méně než v loňském roce.
Nepříznivě na rozpočet působí i nové předpisy, podle kterých nesmíme do stavu
počítat děti, které nastoupí až po 30. září. Polovinou se započítávají 3–4leté děti, na
které rodina dostává soc. příspěvek. Z těchto důvodů jsme museli ukončit pracovní
smlouvu s 1 učitelkou, protože normativ na školku stačí jen na 3 pedagogické
pracovnice. Organizace služeb u dětí je náročná, ale nedá se nic dělat, pokud
nechceme čerpat více peněz z obecního rozpočtu. Od září se ředitelka střídá
s třídními učitelkami v obou odděleních. Díky právní subjektivitě přibylo ředitelce
vedle pedagogické práce i velké množství administrativy, protože na sekretářku
nezbývají peníze. Velmi dobrá spolupráce je s účetní paní Hynkovou, která práci
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rozumí a díky ní jsme absolvovali již několik kontrol z OSSZ, VZP a z Obce úspěšně.
Další spolupráce je s odborem školství, se Školní inspekcí, se vzdělávacími
institucemi, finančním úřadem, pojišťovnou, bankami, Hygienou a různými institucemi,
které nám zajišťují revize. Musíme shánět zástupy za nemocné zaměstnance,
sepisovat smlouvy atd., vyhodnocovat stav školky, bezpečnost zařízení a pořadí
oprav, shánět firmy na jejich provedení, a přitom všem musíme hlídat stav rozpočtu
provozního, mzdového i FKSP.

Údaje o pracovnících školy, jejich kvalifikaci, praxi a způsobilosti
4 pedagogické pracovnice, od 1.8.2005 – 3 pedagogické pracovnice MŠ:
Vladimíra Paštiková, ředitelka MŠ, kvalifikovaná, 29 let praxe, 100% úvazek
Hana Poláčková, zástupkyně ředitelky, kvalifikovaná, 32 let praxe, 100% úvazek
Eva Ševcová, učitelka MŠ, kvalifikovaná, 21 let praxe,100% úvazek
Alena Neugebauerová, učitelka MŠ, kvalifikovaná, 3 roky praxe, 100% úvazek

(pracovní smlouva skončila 31. 7. 2005)

2 nepedagogické pracovnice MŠ:
Vladimíra Fléglová, domovnice, 100% úvazek
Vladimíra Fléglová, topič, 10% úvazek
Táťána Kleinerová, uklizečka – pomáhá s lehátky 7% úvazek

Údaje o přijímacím řízení
Školní rok 2004 – 2005
1. oddělení 25 dětí ve věku 2,5 až 7 let
2. oddělení 24 dětí ve věku 2,5 až 7 let
odchod do ZŠ
zapsáno nových 10 dětí
počet dětí od 1. 9. 2005 44 dětí včetně dětí, které chodí 5 dnů v měsíci

Školní jídelna
Je od 1. 1. 2003 součástí našeho zařízení. Rozpočet školní jídelny se po zřízení

právní subjektivity sloučil s rozpočtem mateřské školy a v přehledu rozpočtu
Obecního úřadu se uvádí pouze v kolonce Mateřská škola Dobré. Kapacita kuchyně
je naplněna, zapsáno je 184 strávníků. Připravují se zde obědy a svačinky pro děti
mateřské školy, obědy pro žáky ZŠ Dobré, ZŠ Podbřezí a pro všechny zaměstnance
těchto zařízení. ZŠ Dobré má výdejnu jídel, kam kuchařky obědy musí převážet a
vydávat. ZŠ Podbřezí si pro obědy jezdí do kuchyně. Pro provoz školní jídelny platí
od 1. 7. 2003 nová vyhláška č. 108. Vybavení musí odpovídat přísným hygienickým
normám, proto inovujeme, opravujeme a doplňujeme potřebné zařízení. Byly
zakoupeny nádoby z nerez oceli, vyměněn starý dvoudřez za nerezový a namonto-
vány bezdotykové baterie s umyvadly. Do místnosti masa a škrabárny brambor
byly zakoupeny a instalovány pracovní plochy a dřezy. V březnu 2005 byla
vyměněna stará okna za plastová okna se sítěmi, koupen robot na krájení zeleniny.
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Údaje o pracovnících školní jídelny
5 pracovnic ŠJ:
Marcela Reichrtová, provozář - vedoucí stravování, 75% úvazek
Věra Frimlová, vedoucí kuchařka, 92% úvazek
Marcela Frymlová, kuchařka, 89% úvazek
Zdeňka Poulová, kuchařka, 73% úvazek
Táťána Kleinerová, pracovnice obchodního provozu, 55% úvazek

Mzdovou účetní a účetnictví pro naši organizaci vykonává pracovnice Sportov-
ního klubu Dobré paní Jarmila Hynková.

Vzdělávání
Pedagogičtí pracovníci navštívili 17 seminářů, vedoucí školní jídelny 1 školení,

kuchařky navštívily školení o hygienických požadavcích.

Pedagogická práce
Naše výchovná práce navazuje na tradice české výchovy, plán vychází

z požadavků Rámcového vzdělávacího programu, z lidových tradic, z Informatoria
školy mateřské od J. A. Komenského a je přizpůsoben současným metodám a
místním podmínkám. Od 1. 1. 2005 vyšel v platnost nový Školský zákon č.561 a
zákon o pedagogických pracovnících č. 563.

V popředí naší práce je citová výchova. Uvědomujeme si, že „dítě je drahý klenot,
který musíme opatrovat“ (Komenský). Snažíme se vše konat v zájmu dětí. Vždy
dbáme na individualitu dítěte a na radostné prostředí pro děti. Těžiště naší práce
spočívá v každodenní zajímavé hře s dětmi. Dítě potřebuje vědět, že jeho hru bereme
vážně, chápeme ho, takže se na nás může spolehnout, a tím aby získávalo pocit
bezpečí a důvěry v lidi a svět kolem nás.

Naší prací chceme doplňovat rodinnou výchovu sociálními kontakty dítěte
s vrstevníky a snažit se o vzájemnou důvěru školy a rodiny. Rodičům umožňujeme
přístup do MŠ během celého dne. Ve vztahu ke světovému názoru jsme tolerantní.

Důležitá mravní výchova spočívá v tom, že děti trvale vedeme ke způsobnému
chování a jednání, slušnému stolování, k pozornosti k ostatním a zejména starším
lidem, k poslušnosti, pravdomluvnosti, spravedlnosti a pořádku.

V odděleních nejsou děti rozděleny dle věku. Ve smíšené skupině se dítě
neustále vyvíjí a učí sociálnímu chování. Učí se vzájemně si pomáhat,
spolupracovat. Vytváří si základy samostatnosti, ohleduplného jednání, učí se
vzájemně se respektovat, volí svou strategii při řešení konfliktů. Starší děti zpravidla
udávají tón, mladší děti napodobují starší, přičemž hru rozvíjejí a obměňují po
svém. Nemluvě o citových vazbách sourozenců, kteří se neoddělují dle věku, ale
zůstávají společně. V obou odděleních máme realizován nespavý režim – děti,
které po určité době neusnou, se mohou věnovat tiché činnosti u stolečku.

Děti různého věku mají samozřejmě i různé potřeby – např. různou dobu
soustředění, různou potřebu spánku a další. Abychom plnohodnotně uspokojili
potřeby a zájmy mladších i starších dětí, řešili jsme to občasným dělením dětí.
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Předškoláci si jednou týdně vyšlápli na „TURISTICKOU VYCHÁZKU“. Cílem bylo
poznat rodnou obec a vzdálenější okolí. To, co děti vidí a prožijí na vlastní oči, je
pro ně nejen zajímavější a poutavější, ale také snáze zapamatovatelné a rozumově
pochopitelnější. Děti se také dělily po obědě, kdy mladší odpočívají v přízemí na
lehátkách a starší se sejdou v I. poschodí a tam mají tzv. „KROUŽEK“. Půl hodinky
si odpočinou při poslechu pohádky a potom vykonávají různé činnosti.

MŠ má vypracovaný Školní vzdělávací program, dlouhodobou koncepci a
Minimální preventivní program. Na základě těchto materiálů učitelky vypracovaly
Třídní vzdělávací programy. Snažíme se, aby děti měly prostor pro hru, pro tvořivou
činnost a aby byly spokojené. Děti se učí především pozorováním, na základě
praktické zkušenosti a přímými zážitky. Nejtěžší v naší práci bylo získat důvěru
každého dítěte tak, aby se cítilo tak dobře „jako doma“.

Vedeme pedagogickou dokumentaci: Přehled výchovné práce, evidenční listy
dětí, přehled o rozvoji dětí, docházka dětí.

Týdenní plány si učitelky připravovaly na různé téma:
1. oddělení „Sluníček“: „My tři králové“, „Postavil jsem sněhuláka“, „Mrazík cení

zoubky“, „Těšíme se na zápis do ZŠ“, „Karnevalové veselí“, „Poznáváme a krmíme
ptáčky“, „Zimní sportování“, „Pohádka o dnech v týdnu“, „Z pohádky do pohádky“,
„Voláme jaro“, „Hody, hody doprovody“, „Přišlo jaro do vsi“, „Plamínek“, „Co se
dozvíme v knížkách“, „Pohádka z papíru“, „Je to samý svátek“, „Zvířátkoví kamarádi“,
„Výlety do říše paní Hudby“, „Koukni vlevo, koukni vpravo“, „Cestujeme letem
světem“. „Jak si šneček hrál“, „Teče voda, teče“, „Přijela pouť“, „Loučíme se
s předškoláky“, „Začínáme spolu“, „Společně si hrajeme, zpíváme i pracujeme“,
„Hurá, pojedeme do divadla“, „Strom v zahradě“, „Vitamíny pro zdraví“, „Jak vypadá
dravec“, „O posvícení, všechno to voní“, „Kopu, kopu brambory“, „Vítr fouká, lístek
padá“, „Přijede Martin na bílém koni?“, „Od pondělí do neděle“, „My jsme malí čertíci“,
„Začíná advent“, „Těšíme se na vánoce“, „Vánoce v MŠ“.

2. oddělení „Broučků“: „My tři králové“, „Hajný šlape za zvěří“, „Pohádkový košík“,
„Radovánky na sněhu“, „Karnevalové veselí“, „Podívej se na ptáčky, prázdné mají
zobáčky“, „Hrášek přišel za námi“, „Na dvorečku“, „Vajíčko je malované“, „Jaro ťuká
na stříšky“, „Budeme si hrát“, „Hasiči“, „Kniha je můj kamarád“, „Čarujeme pohádky“,
„Máme Tě rádi, mámo“, „Broučku, jsi náš kamarád“, „Poznáváme svět – Praha“, „Za
zvířátky“, „Bouřka – to jsou hromy, blesky“, „Teče voda, teče“, „Přijela pouť“, „Hurá,
všichni do plavek“, „Broučku – jsi náš kamarád“, „Hrajeme si s Ferdou“, „Pohádky
jsou pro děti“, „Pod naším okýnkem“, „Večerníček má 40.narozeniny“, „Šel zahradník
do zahrady“, „To je zlaté posvícení“, „Bramborový týden“, „Fouká venku, fouká“,
„Martin jede na bílém koni“, „Vyletěl si pyšný drak“, „Advent je tady“, „Těšíme se na
vánoce“, „Vánoce v MŠ“

Několikrát jsme si hráli na „kuchaře“ i „pekaře“, 23. 9. jsme vařili jablečný kompot
a s pomocí kuchařek a školnice jsme pekli 14. 10. posvícenské koláče, 10. 11.
martinské rohlíčky
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Vánoční nálada v MŠ. Foto: archiv MŠ

Z výcviku na běžkách. Foto: archiv MŠ
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Mimořádné dny a dárečky
· na velikonoce = dívčí koledování, koledování kluků – čokoládové vajíčko
· soutěž: „O nejkrásnější kraslici“ – ve spolupráci s rodiči a zaměstnanci
· při zápise – Den otevřených dveří
· besídky, dárečky na rozloučenou
· září na uvítanou
· advent – dáreček každý den pro každé dítě v adventním kalendáři
· 19. 12. – vánoční dopoledne u stromečku s předváděním tradic, se soutěžením

a s vánoční nadílkou hraček a knížek za 22 519 Kč.

Nadstandardní nabídka
· nespavý režim, pro starší děti spojen s nadstandartní nabídkou práce

v kroužcích
· výtvarný kroužek + seznamování s anglickým jazykem – H. Poláčková
· rukodělný + grafomotorika + seznamování s matematikou – E. Ševcová
· hudebně pohybový + poznávání – A. Neugebauerová.– pouze do června.
· logopedie + jazyková výchova – V. Paštiková
· seznamování se s počítačem a hrou na počítači „TĚŠÍME SE DO ŠKOLY“
· Plavání – 10. lekcí - výuku zajišťovala plavecká škola Dobruška
· Lyžování na běžkách – učit se sjíždět menší kopečky, projíždět „tunelem“,

stoupat rovně, bokem i „stromečkem“a absolvování několika výletů do okolí –
V. Paštiková

Rozvoj kultury a umění
návštěva knihovny, výstav v Pedagogickém centru v Rychnově n. Kn. – 24. 11.,

shlédnutí dětských divadel v Rychnově n. Kn.:
17. 1. – „Princeznička na hrášku“
23. 2. – Tři pohádky od POHÁDKY
21. 3. – „O pejskovi a kočičce“
22. 4. – „Šípková Růženka“
31. 5. – „Medvídek Ťupínek“
13. 6. – „Poznáváme hudební nástroje“
14. 9. – „Vodnická pohádka“
17. 10. – „Sněhurka a sedm trpaslíků“
24. 11. – „Čert a Káča“
5. 12. – „Na káře až do Betléma“
11. 5. – koncert dětí v ZUŠ v Dobrušce a divadlo.

Divadla v MŠ:
24. 5. – p. Peřina – „O Doubkovi“
25. 5. – „Skřítek Plamínek“
22. 6. – pí. Helligerová – „Ptačí svatba“
31. 10. – „Staré pohádky české“.
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Výlety:
23. 2. - prohlídka Prodejny Zverimexu - po divadle
12. 4.- exkurze u hasičů v Dobrušce
22. 4. - návštěva dětské knihovny v Rychnově n. Kn. - po divadle
31. 5. - návštěva Častolovic, kde jsme si prohlédli zámek, prošli se v jarním

zámeckém parku a krmili zvířátka v Mini ZOO - po divadle
2. 6. - výlet do ZOO ve Dvoře Králové nad Labem
23. 6. předškoláci - výlet do Opočna. Tady se prošli zámeckou oborou, kde se

zastavili u rybníka, nakrmili kačenky a labutě. Zpět jeli vláčkem do Dobrušky a
potom autobusem do Dobrého. K večeři si opekli buřty, a pak prožili tzv.
„Tuláckou noc“ – spali bez rodičů v MŠ.

Údaje o mimoškolních aktivitách
17. 6. -„Doberský pohádkový les“ s bohatou tombolou, opékáním, plný soutěží a

překvapení, s pomocí rodičů a sponzorů celý kolektiv MŠ připravil pro všechny
děti z Dobrého a okolí.

Spolupráce
s rodiči je nejdůležitější a většinou se daří
dobře informovat o činnosti MŠ – list „Mateřinka“,
nástěnky – výtvarné a rukodělné práce dětí
konzultace, rady kam se obrátit o pomoc
knihovnička odborné literatury o výchově dětí
odpadový materiál, papíry apod. pro činnosti dětí od rodičů
pomoc rodičů s náročnějšími akcemi, s výrobou a nákupem dárečků
sponzorování
vystoupení pro rodiče: 5. 5. „Slavíme Den matek“ v tělocvičně ZŠ, 29. 6. „Rozloučení

s předškoláky“, 2. 12. „Loučení s podzimem – vítáme advent“

se Základní školou Dobré
společná dětská divadelní představení v Rychnova n. Kn., v MŠ
vzájemná pozvání na akce škol: vánoční besídka ZŠ, rozloučení s deváťáky.
22. 9. pozvání na „drakiádu“
6. 10. výstava dravců
21. 12. - vánoční zpívání v kostele
pomoc starších žáků v MŠ: pomoc při soutěžích na Doberském pohádkovém lese
9. 6. - návštěva předškoláků v 1.třídě ZŠ při vyučování s pí. učitelkou Vidlákovou
2. 12. - návštěva „Mikuláše s čerty“ - deváťáci

s Pedagogicko psychologickou poradnou v Rychnově n. Kn.
s ČČK – soutěže a slaňování na koupališti 28. 6.

s Obcí Dobré - vytvářel nám finanční podmínky pro provoz zařízení
vystupování dětí se svým programem na OÚ v Dobrém při příležitosti „Vítání

občánků“ - pí. uč. Neugebauerová
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v červnu kuchařky s pomocí ostatních zaměstnanců MŠ upekly výborné koláče
na“Setkání důchodců“ na koupališti

pí. Zajícová předala dárečky předškolákům na konci školního roku

s odborem školství při MÚ v Dobrušce – pracovnice jsou pro nás velmi užitečným
poradcem a konzultantem, předávají nám informace z KÚ v Hradci Králové,
s paní Mičekovou jsem jednala o mzdových rozpočtech.

Údaje o výsledcích inspekce provedené Českou školní inspekcí
Termín konání inspekce: v roce 2005 nebyla, naposledy 22. – 24. 9. 2003
Složení týmu: Miloslava Beránková.
Závěr inspekce: Personální podmínky MŠ tvoří velmi dobrý základ pro naplňování

zvoleného programu předškolní výchovy. Dlouholetá praxe většiny učitelek, jejich
soustavný zájem o oblast dalšího vzdělávání a uvádění do vlastní pedagogické práce
progresivních metod a forem práce velmi pozitivně ovlivňují vlastní průběh výchovně-
vzdělávacích činností. Začínající uč itelka se zapracovává pod odborným a
metodickým vedením zkušených spolupracovnic. Zvolená organizace činností,
zajištění provozu mateřské školy a vytvořený systém pro vedení zaměstnanců jsou
odpovídající dvoutřídní mateřské škole.

V oblasti materiálně technických podmínek výchovně vzdělávací práce dochází
k soustavnému zlepšování stavu, pravidelně jsou doplňovány a modernizovány
hračky, učební pomůcky, další materiál a zařízení. Částečná opotřebovanost je již
zřejmá u dětských stolků a židliček. V jejich velikosti není výraznější rozlišení, takže
neodpovídají vždy antropologickým požadavkům dítěte předškolního věku. Na
příkladné úrovni je vybavenost školní zahrady a tělocvičny. Ředitelka pravidelně
kontroluje a vyhodnocuje stav, požadavky předkládá zřizovateli, který dle finančních
možností na ně reaguje.

Učitelky zpracovaly školní vzdělávací program, který zajišťuje osobnostní rozvoj
dětí. Zodpovědně přistupují k oblasti plánování a přípravě řízených a spontánních
činností. Zvolenou formu ověřují v praxi, výsledky analyzují a přijímají závěry pro
další práci jednotlivých činností a použité metody dokazovaly zodpovědný přístup
učitelek a jejich orientace na vzbuzování zájmu dětí o jednotlivé aktivity. Vytvořená
atmosféra obou tříd dokazovala bohaté komunikační prostředí, pozitivní vzájemné
vztahy mezi dětmi a partnerskou spolupráci učitelek a dětí.

Od poslední inspekce si mateřská škola i nadále udržuje velmi dobrou úroveň.

Ostatní
Praxe: studentka 4. ročníku Evangelické akademie Náchod slečny M. Pohlové

pod vedením H. Poláčkové.
Pedagogické a provozní porady: proběhlo 8 porad a několik konzultací.
Hospitace: z důvodu zvládání nových úkolů a nárůstu velkého množství nové

administrativní práce proběhlo méně hospitací, než bylo plánováno.
Semináře: proběhly dle plánu.
Focení: vlastní, táblo předškoláků, 11. 11. – firma Press foto.
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Filmování: při besídkách pan Němeček.
Uzavření MŠ: šest týdnů v létě, týden o vánocích.

Všem, kteří nám pomáhali při výchově našich nejmenších, děkujeme. Děkujeme
sponzorům: Kerson Dobré, PZP Dobré, Potraviny Bartoš Dobré, Pekárna Lično.
Děkujeme panu starostovi Michlovi a zastupitelstvu OÚ Dobré

Vladimíra Paštiková, ředitelka MŠ

Základní škola

Povinnou školní docházku ukončilo ke 30. 6. 2005 dvanáct žáků 9. ročníku.
Všichni se umístili do zvolených středních škol a odborných učilišť. Jedna žákyně
byla přijata ke studiu na víceletém gymnáziu.

Do ZŠ nastoupilo v září 2005 celkem 128 žáků, na I. stupeň 56 a na II. stupeň 72.

1. ročník 11 žáků + 3. ročník 7 žáků - tř. učitelka M. Vidláková
2. ročník 18 žáků - tř. učitelka B. Kubcová
4. ročník 7 žáků + 5. ročník 13. žáků - tř. učitelka L. Hovorková
reedukace poruch učení, bez třídnictví - učitelka I. Moravcová
vychovatelka školní družiny 25 žáků - A. Dostálová
6. ročník 13 žáků - tř. učitelka L. Toncrová
7. ročník 15 žáků - tř. učitel J. Ptáček
8. ročník 25 žáků - tř. učitelka J. Holásková
9. ročník 19 žáků - tř. učitel L. Preininger
bez třídnictví - učitelka H. Švandová
ředitelka - J. Netíková
na mateřské dovolené - B. Rašková a D. Michlová

K 1. 11. 2005 nastoupila na zástup za Lucii Toncrovou paní Dora Dragounová,
která převzala třídnictví v 6. ročníku.

Jiřina Netíková, ředitelka
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Sportovní akce
Naše škola se snaží věnovat i sportu. Pravidelně se zúčastňujeme sportovních

soutěží pořádaných Asociací školních sportovních klubů (florbal, fotbal, zimní
sporty,…), kde však zatím spíše nežli trofeje sbíráme zkušenosti. Malý počet dětí,
často bez sportovní specializace dokáže občas uspět. S dívkami 8. a 9. třídy jsme
postoupili do krajského kola ve florbale, kde jsme se umístili na krásném 4 místě.

Stolní tenisté pravidelně vyhrávají školní turnaje a chlapecké družstvo starších
žáků (8. a 9. třída) téměř atakovalo medailová umístění v okresním přeboru školních
družstev v atletice. Děti z 1. stupně pak pravidelně závodí pod hlavičkou solnické
atletiky na krajských atletických soutěžích, kde jsou velice kvalitními posilami. Radost
nám dělaly i zimní sporty, medailová umístění jsme brali ve sjezdu (K. Preininger)
i na běžkách (J. Kleiner).

Děti se snažíme seznámit i se sporty netradičními. Již tradičním se u nás stává
orientační běh a frisbee (hra s létajícím talířem). Úplnou raritou je však původem
švédská pálkovací hra „Branball“ neboli spálený míč. Hra podobná softbalu se stala
velmi oblíbenou i pro svoji relativní jednoduchost a dramatičnost. Pokud by si někdo
chtěl hru vyzkoušet, rádi dodáme pravidla.

Sportem č. 1 se však stal florbal. Podařilo se nám dokoupit výstroj, zejména
pro brankáře, takže i po materiální stránce hra získává na kvalitě. I letos jsme si
uspořádali vánoční turnaj, který se těší větší a větší oblibě.

Florbalové družstvo ZŠ Dobré. Foto: archiv ZŠ
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Mezi další sportovní akce patří letní a zimní sportovní den. To pak sjezdujeme,
chodíme na běžky, v létě střílíme ze vzduchovky, či se orientujeme s mapou. Dále
se zapojujeme do sportovního programu „Nejen sportem proti drogám“, kde se
snažíme vést děti ke zdravému způsobu života. V rámci této akce jsme uspořádali
turnaj ve stolním tenise. V programu jsou dále školy ze Skuhrova nad Bělou a
z Deštného v Orl. horách.

Sportování nás baví a doufáme a chceme se příští rok určitě většiny soutěží
zúčastňovat. Sportu zdar!

L. Preininger

Žáci 1. třídy, kteří nastoupili do školy v září 2005
jméno bydliště

BACKO Austin Dobré
CVEJN Pavel Kamenice
HEJZLAROVÁ Lucie Dobré
KRYCNEROVÁ Petra Dobré
MEDZIBRICKÝ Erik Dobré
MICHLOVÁ Klára Lhota-Netřeba
NETÍK Tomáš Spáleniště
NOSKOVÁ Sabina Kamenice
PLESKOTOVÁ Kateřina Dobré
RYCHLÝ Pavel Dobré
ŠMÍD Martin Dobré

Žáci 9. třídy, kteří vyšli ze školy v červnu 2005
jméno bydliště

DOSTÁL Tomáš Dobré
FLÉGL Jan Dobré
HORÁKOVÁ Kateřina Dobré
HRDINOVÁ Denisa Kamenice
KLEINER Jiří Dobré
KOUTSKÝ Martin Dobré
MELICHAR Vojtěch Kamenice
NETÍKOVÁ Petra Spáleniště
NOVOTNÁ Jana Dobré
PETŘÍK Martin Lhota
PETŘÍK Michal Lhota
PRÁZOVÁ Renáta Rovné
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Klub žen v Dobrém

Také v roce 2005 pokračoval
Klub žen v Dobrém ve své čin-
nosti. Členky se setkaly během
oku několikrát na svých členských
schůzích.

V únoru uspořádaly členky Klu-
bu žen již tradiční dětský karneval.
Děti se radovaly z bohaté tomboly,
čítající 306 cen, spousty her a
soutěží a dobré nálady. Hudební
produkci zajistil jako každoročně
B. Práza. Ještě jednou děkujeme
všem sponzorům, Obecnímu úřa-
du Dobré i členkám Klubu žen, jež
také do tomboly přispěly cenami
pro děti.

Členky Klubu žen v Dobrém
také přispěly svým sponzorským
darem do tomboly plesu, pořá-
daného Základní školou v Dob-
rém. Na jaře se členky podílely na
úklidových pracích a přípravě
areálu koupaliště v Dobrém na
nadcházející sezónu.

V červnu členky pomáhaly Obecnímu úřadu při setkání důchodců obce Dobré
a okolí, které se konalo na koupališti. V říjnu věnoval klub sponzorský dar na
vítání občánků.

V předvánočním období jsme uspořádaly ve spolupráci s panem Mikulíkem
předvánoční prodejní výstavu oblečení, domácích potřeb a dalšího spotřebního zboží.
Výstava se setkala opět s velkým zájmem obyvatel Dobrého.

Těšíme se na další dobrou spolupráci se všemi lidmi, organizacemi a spolky
v Dobrém i v okolí.

Za Klub žen A. Svobodová a J. Cvejnová

Z dětského karnevalu. Foto: archiv KŽ
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Oddíl stolního tenisu v roce 2005

V lednu až květnu vrcholila sezóna 2004-05. Družstva pokračovala v rozehraných
soutěžích. A-družstvo žen skončilo ve své premiérové sezóně ve 2. lize žen na
pátém místě, těsně za šancí bojovat v play off o postup výš. V celé soutěži podávala
výborné výkony Hana Hlávková. Pravidelně maximálně bodovala a umožnila tak
oběma mladším spoluhráčkám (Rozínková Michaela, Jirásková Iva) soustředit se
na co nejlepší výsledek bez strachu o každý bodík. Celkové umístění je třeba
hodnotit jako velmi úspěšný výsledek. B-družstvo žen skončilo v Divizi žen na
7.místě. Zde sbíraly zkušenosti hlavně žákyně Daniela Rozínková, Simona
Šlehobrová, Petra Valovčinová a Alena Francová. Jistotou v získávání bodů měla
být Jitka Suchardová, ale při úspěšnosti 50 % nesplnila očekávání. Umístění
družstva není tak důležité, jako možnost našich žákyň nastupovat v soutěži proti
ženám a pomoci tak v jejich dalším sportovním růstu.

Ze soutěží družstev jsme ještě obsadili dlouhodobou krajskou soutěž doros-
tenců (10. místo) a starších žáků (3. místo). V regionálním přeboru II.třídy mužů
skonč ilo družstvo těsně nad sestupovou pozicí (11. místo). Krajské soutěže
mládeže byly hrány doplňkově k soutěžím jednotlivců. V regionální soutěži dostávali
pravidelně šanci naši žáci pro získání zkušeností.

Zúčastnili jsme se všech kategorií Krajských přeborů. Tituly jsme získali pouze
v kategoriích dívek a žen. Celkem bylo pro rok 2005 ve všech těchto kategoriích
rozděleno 15 titulů krajských přeborníků. Z toho 11 jsme jich získali my. Nejvíce
z nich (7 !!!) přidala Michaela Rozínková.

Pravidelná účast na republikových a krajských bodovacích turnajích zajistila
umístění našich hráčů a hráček na příslušných žebříčcích a nejlepším pomohla
k nominaci na Mistrovství ČR. Mezi ženami poprvé nás reprezentovaly Hana
Hlávková (33.-48.místo) a Michaela Rozínková (49. – 64. místo). Mistrovství ČR
družstev staršího žactva přineslo doposud největší úspěch našeho oddílu. Dvojice
Michaela a Daniela Rozinkovy obsadily vynikající 5. – 6. místo! Mistrovství ČR
družstev dorostu absolvovaly Michaela Rozínková s Ivou Jiráskovou a skončily na
slušném 7. – 10. místě. Mezi jednotlivci jsme přes účast na všech Mistrovství ČR
získali nejlepší umístění 2x těsně pod stupni vítězů. Na 5. – 8. místě se umístila
Michaela Rozínková ve čtyřhře a smíšené čtyřhře starších žákyň. Ve dvouhrách
bylo nejlepším umístěním 9. – 16. místo Simony Šlehobrové mezi mladšími a
Michaely Rozínkové mezi staršími žákyněmi.

V červnu se naše nejlepší hráčky zúčastnily ještě některých reprezentačních
akcí. Michaela Rozínková byla s reprezentací ČR kadetek sbírat mezinárodní
zkušenosti na mistrovství Polska. Spolu se sestrou Danielou a Simonou Šlehobrovou
reprezentovala také Královéhradecký kraj na II. letní dětské olympiádě v Brně.
Medaili za třetí místo z dvouhry mladších žákyň dovezla Simona. Michaela byla
také třetí ve čtyřhře starších žákyň.

Jako oddíl jsme v první polovině roku zorganizovali v naší herně celkem
6 krajských a regionálních přeborů a turnajů.
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Do sezóny 2005 – 2006 jsme vstoupili s některými změnami. Tou zásadní pro
nejvyšší hranou soutěž – 2. ligu žen, byl odchod Ivy Jiráskové a získání Hanky
Ulrychové. V minulé sezóně extraligová hráčka pražského Slavoje se vracela domů
do Hradce Králové a našemu oddílu dala přednost před okolními prvoligovými oddíly.
S jejím příchodem získalo první družstvo žen tak výraznou posilu, že pokus o postup
do 1. ligy je povinností. Zároveň je Hanka ještě poslední rok dorostenka a vytvořila
tak s Michaelou Rozínkovou jednoznačně v kraji dominující družstvo dorostenek.

Podzimní část nové sezóny 2. ligy žen dala předpovědím za pravdu. Naše
družstvo obsadilo bez porážky první místo a všechny tři hráčky se nacházejí do
10. místa podle úspěšnosti v soutěži.

Divizní béčko doplácelo na nevyrovnané výkony. Pravidelně dostatečně ne-
bodovala Jitka Suchardová. Simona Šlehobrová a Daniela Rozínková zase
vzhledem k dalším turnajům nemohly být vždy k dispozici. Výkonnost Petry
Valovčinové a Aleny Francové zase stačí na maximálně 1 bod v utkání. Výsledkem
je 7.místo po polovině soutěže.

Dorostenci v dlouhodobém krajském přeboru také podávali velmi nevyrovnané
výkony. Pravidelně bodoval hlavně Jan Průša, občas se přidal také Michal Zeman.
Největším zklamáním byly výsledky Honzy Ševce, který potom, co v krátkém čase
hodně vyrostl, se nedokázal srovnat do úderů. Zároveň mu chyběla chuť se poprat
o výsledek.

V regionálním přeboru mužů 2. tř. nastupoval pravidelně Pavel Andrš, kterého
střídavě doplňovali častolovičtí Zeman a bratři Ešpandrové, v domácích zápasech
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hlavně Honza Ševc a Bohumil Franc. Bohužel, mladí hráči hlavně nedostatkem
zkušeností a bojovnosti na tuto soutěž zatím nestačí. Poslední místo po polovině
soutěže a hlavně žádný smysl pokusu o záchranu bude pravděpodobně znamenat
sestup do nejnižší soutěže.

Soutěže jednotlivců pro sezónu se v průběhu srpna až prosince pouze rozjíždějí.
Naše výpravy se zúčastnili všech republikových bodovacích turnajů. Nejlepší pak
Poháru olympijských nadějí v jednotlivých kategoriích. Nejvýraznějších úspěchů
dosáhla Hana Ulrychová 5. místem mezi dorostenkami a Simona Šlehobrová
7. místem mezi mladšími žákyněmi.

Nejvýznamnější turnaj však byl pro oddíl ten, který jsme pořádali 8. října 2005.
Česká asociace stolního tenisu nás pověřila pořádáním republikového bodovacího
turnaje nejmladšího žactva. Účast téměř sedmdesáti dětí, hladký průběh celého
turnaje a nástup nové generace našich mladých stolních tenistů jsou největším
oceněním práce všech, kteří s činností oddílu pomáhají.

Jan Rozínek, předseda oddílu

Činnost oddílu kopané v roce 2005

Do jarní části okresního přeboru (OP) III. třídy 2004–2005 vstupovalo mužstvo
mužů s cílem pokusit se zabojovat o postup do OP II. třídy, neboť tým byl po
podzimní části na prvním místě, byť jen o jediný bod. Vstup nevyšel dle představ
a v prvních třech zápasech získal tým pouhé dva body. Následně sice mladé
mužstvo získalo tři výhry za sebou, ale na ně navázaly dvě zbytečné porážky a
v závěru soutěže už tým nedokázal dohnat ztrátu na vedoucí týmy. Díky nevyrov-
naným výkonům celek skončil s 38. body na celkově pěkném 3. místě se ztrátou
šesti bodů na postoupivší Voděrady. V jarní části tým získal 16 bodů za 4 výhry,
4 remízy a 3 prohry. Nejlepšími střelci jarní části byli s pěti brankami Josef Novotný
a Jan Dyntar.

Hráčský kádr tvořili tito hráči: Radek Hanuš, Miloslav Švorc, Radek Friml, Jiří
Poul, Martin Odl, Václav Kletečka, Petr Němeček, Josef Novotný, Ondřej Švorc,
Tomáš Vidlák, Jan Dyntar, Filip Práza, Václav Cita.

Na hostování: ze SK Solnice Josef Chmelař, Martin Veverka, Karel Bejblik a
z TJ Dobruška Petr Pašta.

Během jarní části se zrodila myšlenka na založení B-týmu, neboť někteří hráči
nebyli tak vytíženi a byla zde i chuť z řad bývalých opor po návratu na trávník. Po
schůzkách s potencionálními hráči se rozhodlo o založení rezervního týmu, který
byl přihlášen do OP IV. třídy sezóny 2005–2006. Hráčský kádr B-týmu utvořili
hráči z řad bývalých místních fotbalistů a na hostování přišli vesměs hráči, kteří
v Dobrém rovněž dříve působili. Na hostování tak SK Dobré získal tyto hráče: ze
SK Solnice Chmelař J., Veverka M., Pohl J., Arnošt Z. a P. a z TJ Dobruška Pašta
P., Ehl L. Z hostování ze Skuhrova se vrátil Hovorka T. a z hostování ze Solnice
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Švorc V. Ale i v A-týmu, který byl přihlášen do OP III. třídy, během letní přestávky
nastalo několik změn. Kádr opustil Karel Bejblik a na post hrajícího trenéra byl
angažován Tomáš Pokorný, který přestoupil z Opočna.

Cíl obou družstev byl jasný, A-tým se chtěl pokusit o postup do OP II. třídy a
B-tým chtěl hrát v horní polovině tabulky. Postupové ambice se ale A-týmu nedařilo
dlouho naplňovat, neboť vstup do soutěže nebyl úplně vydařený a zejména zápasy
na hřišti soupeřů ho stály větší bodový zisk. Nakonec ale díky sérii tří výher
z posledních tří zápasů tým udržel kontakt s popředím tabulky a na 6. místě má
pouze dvoubodovou ztrátu na vedoucí tým soutěže, což ale svědčí o velké vyrov-
nanosti OP III. třídy. Tým tak získal 19 bodů za 6 výher, 4 prohry a 1 remízu a
nejlepšími střelci po podzimní části jsou Pašta a Novotný.

Pravidelně za A-tým nastoupili tito hráči: Vojtěch Švorc, Radek Hanuš, Lukáš
Ehl, Josef Chmelař, Petr Němeček, Tomáš Pokorný, Filip Práza, Václav Kletečka,
Jiří Poul, Ondřej Švorc, Tomáš Vidlák, Jan Dyntar, Josef Novotný, Petr Pašta.
K utkáním nastoupili i čtyři hráči z B-týmu.

Nově založený a poskládaný B-tým měl do soutěže vstup mnohem lepší a usídlil
se v horní polovině tabulky. Pak tým nedokázal vyhrát v šesti zápasech po sobě a
ztratil kontakt s úplnou špicí, což bylo způsobeno i neustálou rotací hráčů v sestavě,
protože cílem bylo i to, aby si každý zahrál. Nakonec tým skončil na 6. místě se
ziskem 20 bodů za 6 výher, 2 remízy a 6 proher. Nejlepšími střelci po podzimní části
jsou Veverka a Frydrych.

Za B-tým nastoupili tito hráči: Radek Hanuš, Miloslav Švorc, Zdeněk Arnošt,
Miroslav Barila, Jan Kletečka, Jaroslav Pohl, Bohumil Ševc, Zdeněk Volf, Pavel
Arnošt, Václav Cita, Bohumil Dostál, Jakub Dyntar, Jan Fogl, Radek Friml, Jan
Rozínek, Michal Dusílek, Jaroslav Frydrych, Tomáš Hovorka, Martin Odl, Martin
Veverka. Při nedostatku hráčů zaskočilo na výpomoc 7 hráčů ze soupisky A-týmu.

Tomáš Vidlák

Myslivecký rok 2005

Leden Takže pořádná zima přišla až s 20. lednem.
22.1. Ruda Červinka slovil na Zlátenkách černou.
23.1. Maxa na naháňce černou a na večerní čekané dostal dalšího pašíka. Máme

tu plno sněhu.
18.2. Máme výborovou schůzi před výroční členskou schůzí, chystáme program.
19.2. Od 14. hod. probíhá VČS hodnotíme rok 2004.
24.2. Odvoz trofejí na přehlídku do Tutlek.
20.3. U krmelce plno sněhu a pod jeslemi zhaslá srna.

9.4. Brigáda pro OÚ Dobré, prší, vyklízíme paseku pod Hejzlarovými, bude se
tu sázet, sešlo se 13 členů a 11 rodinných příslušníků.
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16.4. Máme brigádu na chatě Živina, uhrabujeme, odvážíme odpad, je krásně
teplo, v poledne pečeme buřty.

23.4. Vyrazila jsem vygruntovat Tulešovku, je tu pěkná zima, ani v kamnech to
nechce hořet.

4.5. Přišlo zase ochlazení, dnes je 10,5°C a je stále zima, od čtvrtka hlásí už
lepší počasí.

13.5. Od 18 hod. máme výborovou schůzi a od 19 hod. členskou schůzi, budou
vydány povolenky k odlovu zvěře. Schůze proběhla v pohodě,
s občerstvením mě pomohla Míla V.

17.5. Už probíhá odlov srnců, k dnešku už jsou sloveny dva kusy, lovci Mádr P.
8 kg a Michl ml. 9,5 kg.

22.5. Maxa slovil na ranní čekané srnce, II. věkové třídy (VT) prodán do Hlinska,
16 kg.

25.5. Slovil Ruda I. VT u Volfových, na chatě rovnání štůsu, dříví na lamely, odvoz
lednice chata.

27.5. Dnes bude tropický den, odpoledne budu v Tulešově mají tam sraz lesáci
a já se půjdu podívat po houbách, už by tam mohl být nějaký křemílek.

30.5. Víkend byl pěkně vypečený a dnešek nebude o nic lepší pěkně se ohřejeme,
včera slovila Pavla na Zlátenkách srnce 13 kg prodej do Hlinska, na
odpoledne hlásí bouřky a pršení nová červnová nástěnka.

10.6. Jirka slovil srnce na Duzbabově dolíku, koupil si ho pan Vidlák, Láďa ml.
slovil 1. VT.

Ladislav Michl st. u Tulešovky. Foto: archiv MS
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21.6. První letní den se vyvedl je krásně slunečno, včera jsme navezli do krmelců
seno ze sadu, pokračuje odlov srnců - sloveno je již 15 kusů.

22.6. U Tulešova srnec Michl st., na Sekyrce Smola ml. 17 kusů sloveno, na
Chmelištích slovena liška Láďou ml.

23.6. Krásný letní den.
28.6. Nová nástěnka, krásné letní dny.

9.7. Počasí jak na podzim, dopoledne jsem byla na houbách a borukách, ale
nic moc. Večer jsme seděli na Štencárku, ale bylo naprosté ticho, na
Bahníkově cestě bekal srnec, něco ho pořádně naštvalo, se soumrakem
jsme posed opustili, ale ani cestou domů žádná zvěř nebyla v pohybu, blíží
se srnčí říje a tohle byl ukázkový klid před říjí.

13.7. Jsou dvě odpoledne, chodím po Tulešovách, boruk je modro, našla jsem
prvních 29 půlhříbků a košík růžovek, v lese je nádherně, ale dost sucho.

14.7. Dnes jsem byla v práci do 16 hod. a pak jsem hned vyrazila do Tulešova,
bylo tam nádherně, našla jsem na tom samém místě 26 půlhříbků a natrhala
litr boruk, dnes když to dopadne, tak vyrazím zase, I. VT je odstřílená zbývají
velcí srnci.

16.7. Láďa přivezl srnce, necháme ho na srpnovou schůzi, uvaříme trochu
gulášku. Sedíme u Rezlerky, srnčí je asi v pasekách, pozorujeme párek
zajíců jak dovádí na louce, tři metry od nás se čistí zajíček, ale brzy nás
odhalil a bral do zaječích.

17.7. Krásný den, jsem v Tulešovách, sbírám houby, mám 112 půlhříbků jak
vymalovaných, boruky tak rychle nepřibývají.

31.7. Sedíme na Zlátence, je po dešti, opar se zvedá z lesů, čekáme na srnce,
ale první kus se objevuje až těsně po 21 hod., na ránu to není, je to mladý
srnec, 21.15 hod. vychází na louku druhý srnec, starší se naštval a žene
mladého k nám pod posed, a je tma a po lovu.

1.8. Nová nástěnka, začíná odlov vysoké, sloveno 23 srnců.
3.8. Á, do revíru se vypravil Peter.
7.8. Máme doma zadinu od bráchy - rozvoz do lesa, na Štencárku máme

posečeno zakrmili jsme zadinou, v podvečer se objevuje holá, ale srneček
žádný, za tmy jdeme domů, je pěkná zima, v pondělí ráno na teploměru
6,4°C, na Sněžce dokonce padal sníh, dnes je taky pěkná zima. Láďa má
lesní zkoušky s Dronem.

9.8. V rodině Pavla Mádra mají přírůstek do rodiny ,narodila se jim dcera Natálka,
přejeme hodně pohody, zdraví a lásky.

11.8. Jedeme opět do lesa, na Štencárku veselo, srna se srncem jsou již venku,
jedeme dál, nebudeme je rušit, srnec není stejně na ránu, necháváme auto
na skládce v Tulešově a jdeme do Rovenské obce, je tady nádherně, ale
dlouho jsme tu nebyli dost, špatně bych tu střílela, na protější stráni
pozorujeme srnce, ale nemá potřebu přijít blíže k nám, asi ví, že by to byl
jeho konec, jedeme domů, je tma a už nic není vidět, dnes se vypravíme
zase… Na Duzbabově dolíku je Láďa ml., p. Poňka slovil srnce.
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15.8. Tak letos to na žádné léto nevypadá, dnes je zase zataženo a prší, pátek,
sobota, neděle v lese, ale Diana nám není nakloněna, tak doufám, že to
snad tento týden dopadne, 20.40 hod. padla rána na Duzbabově dolíku.

19.8. Dnes máme na Živině schůzi, hlavní bod odlov srnců, zajištění objemu na
zimu.

21.8. Rostou malé půlhříbků a babky, ale do košíku to nechce přibývat, počasí
slunečné a teplé, večer na Mňukově Pádolině 15 koroptviček.

25.8. Houby rostou na husto, pěkně se to sbírá, ale kdo to má zpracovávat,
v sobotu se sejdeme v Tulešovách na pokecání, dáme si kramfleky se
smaženicí.

30.8. Houby rostou stále, léto se vrátilo a děti se chystají znovu do školy, vlaštovky
se hejnují a co nevidět nás opustí, den se krátí, Zdeněk s Jiřím vyrábějí
lamely na chatu, mě čeká nátěr a Ládina kování na uchycení.

2.9. Dovoz zadiny z Brocné, pan Smola s manželkou napytloval a uložil na váhu
v Hlinném.

3.9. Peter slovil srnce v Nebíčku, zbývají slovit ještě čtyři kusy, odvoz otavy do
krmelce na Duzbabově dolíku, usušila a věnovala srnkám Miluška
Vidláková.

4.9. Počasí opravdu letní, natírám na chatě s Rudou, Zdeněk s Jiřím vyměřují
a vyměřují, u Panského mlýna 13 kusů srnčího.

14.9. František Mrkvička slovil srnce, máme lovit ještě tři kusy.
20.9. Dnes ráno 5°C, srnce dnes večer slovil Emil, prodán do Náchoda, Láďa

ml. přivezl srnče na říjnovou schůzi, zbývá odlov posledního srnce.
21.9. Dnes ráno 8°C, dopoledne zataženo a chladno, odpoledne polojasno.
22.9. Ráno 9°C, konečně není ten studený vítr, je poledne a venku je nádherně,

odpoledne se chystám na houby do Tulešova, bude tam jistě nádherně.
23.9. Sloven poslední srnec hospodářem, v sobotu jedeme pytlovat zadinu,

počasí nádherné, v neděli na šípkách, bude černá s šípkovou omáčkou.
30.9. Nová podzimní nástěnka.
2.10. Dovoz zadiny od bráchy, složena u hospodáře, Jirka Smola slovil lončáka,

počasí ponuré jak o Dušičkách, v pátek máme schůzi na Živině, bude
kontrolován odstřel, odevzdáme brigádnické průkazy, k večeři budeme mít
srnčí špízy s oblohou. S Pavlou oslavíme její 35 narozeniny.

5.10. Zdeněk sedí u Netíkova lesa, ale úlovek žádný, pěkně tam fičelo.
8.10. Láďa ml. slovil v Rovenské obci černou, bude ponechána na zvěřinové

hody, Maxa srnče 5 kg a Emil 6 kg, počasí stále pěkné.
11.10. Počítáme brigádnické hodiny na Živině.
12.10. Základní škola má na Živině besedu o myslivosti, p. Zajíc topí v krbu, děti

si to tam užívají, venku pečou buřty a malují nám výzdobu.
18.10. Je 22 hod., zvoní mobil, volá Láďa jestli můžou přivést černou, lovec Pavel

Mádr si na Sekyrce počkal. Jako vždy pěkný úlovek.
19.10. Dnes ráno -4°C, ale vypadá to na krásný jasný den, večer stáhneme

divočáka a rozdělíme členům na nároky, z jatýrek byla chuťovka.
23.10. Láďa ml. přivezl srnče 9 kg na hody.
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29.10. Tak máme tu naše hody, dalo to vše moc práce, ale nic není bez práce,
počasí se taky vyvedlo, jídlo se snědlo všechno a tak co více si přát, touto
cestou bych chtěla moc poděkovat všem, co se na myslivecké akci podíleli.

7.11. Tak něco k počasí, sucho, vítr, mrazy žádné.
15.11. Tak se nám ochlazuje od čtvrtka hlásí sněžení, chystám se ještě zazimovat

Tulešajdu než nám zapadne sněhem, objednala jsem léčivo, obeslala členy,
aby přinesli členské průkazy a poplatek na rok 2006.

16.11. A je to tady do rána prší +2°C, na horách sněží, celý den mlha a silně
nevlídno.

17.11. Máme tu státní svátek, dopoledne doděláváme žebřík na Strážnici,
v Tulešajdě je teploučko, potřebujeme ji zazimovat, políknout trochu jedíku
na myšky, je tu sněhový poprašek, kolem 15 hod. začíná sněžit, a dnes
ráno je bílo, ale nad nulou, jestli to umrzne, tak se budeme pěkně klouzat.

21.11. Zima je tady, všude bílo, ale nad nulou, příští neděli začíná advent.
22.11. Dnes ráno -2°C, hustě sněží a fouká do toho vítr.
26.11. Dnes jsem se odpoledne nechala vyvézt na Prázovku, stavila jsem se

podívat a nakrmit v Nebíčku a Duzbabově dolíku, všude stop od zajíců a
srnčí zvěře, domů jsem pochodovala na pěško, byla to krásná procházka.

28.11. Ráno -4°C, teď svítí sluníčko, na týden přijel Jiří, bude lovit,večer mě přivezl
srnče Láďa 8kg, ve Farářství byla vysoká.

3.12. Na víkend se oteplilo, je nad 0°C, taky nám prší, v sobotu hon Brocná 22
střelců sloveno 80 bažantů, v neděli krmení v lese, prší, u krmelce plno
stop, mám rozbité slanisko, dnes ráno 4°C, pršlavo, hon na Osečnici sloven
jeden ušák a dva kusy černé.

11.12. V Nebíčku zakrmit, bílá peřina, předběhl mě Ruda, na dolíku umrzlo a
prázdné jesle, přibila jsem nové slanisko.

14.12. Počasí mlhavé vlezlé, jedlová chvoj až do domu.
16.12. Přišel nepěkný vítr, od rána prší, v poledne je už bílo, ale je to mokré,

sobota klidná bez větru, sníh drží, v neděli zima a sype se, v Nebíčku
zakrmeno, u Duzbaby jak v pohádce, ale stromy se pod vrstvou mokrého
zmrzlého sněhu mají co držet, aby nepadly, zpátky potkáváme Láďu
s Pavlikem, jedou zakrmit na Kamenici, mají tam přejdito prasátka.

19.12. Ráno -3°C, bílá peřina, ale pod tím ledu, za 92 dní je jaro, už se neskonale
těším na teplo a hlavně sluníčko.

23.12. Napadlo nám sněhu, ale je nad nulou a pěkně se to matlá, dnes ráno něco
padá a je mlha.

24.12. Tak máme tu Štědrý den, jedeme do lesa krmit, v Rovném už začíná zima,
na Prázovce není na krok vidět, mlha a tma do krmelce v Nebíčku se jen
tak lehce nedostaneme, zapadla jsem s Marcelou po pás do sněhu a nejde
se z toho vyhrabat, vracíme se zpět na silnici, z mlhy se ozývají kroky a
pískání, Ruda Červinka na lyžích nás zachraňuje, v Nebíčku nakrmí on,
jdeme na dolík k mému krmelci, taky nic moc, stromy ohnuté po zem,
u krmelce rozbito od zvěře, jistě nás pozorují z houští a čekají na příděl.
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31.12. Jedeme krmit na Prázovku, ke krmeci na Duzbabově se těžko dostávám,
je tu plno sněhu, zima jak má být, končí rok 2005, přejeme všem přátelům
myslivosti hodně zdraví, pohody a štěstí v novém roce 2006.

Ilona Frymlová, jednatelka MS

Lov 2005
V roce 2005 bylo v honitbě MS Dobré uloveno:

srnčí - 30 srnců
- 11 srn
- 29 srnčat

černá - 3 selata
- 6 lončáků

škodná - 28 lišek
- 2 kuny
- 12 zvířat škodících myslivosti

Nejúspěšnějšími lovci se stali Ladislav Michl mladší s 20 ks spárkaté zvěře a
Martin Fryml s 12 kusy škodné.

Ladislav Michl, st., myslivecký hospodář

Včelaři

První dny Nového roku provázela obleva. Vanul jižní vítr, +10oC. Dokonce se
prolétla některá včelstva. Až koncem měsíce napadlo 30 cm sněhu. Na horách se
lyžuje, u nás sáňkuje.

O moderním včelaření přednášel v Kvasinách svérázný učitel z Moravy. Poža-
doval spálit všechny úly, starší třiceti let a nahradit nástavkovými. On zimuje ve
dvou dílech na zásobách 15-20 kg. Do včel jde mimo medobraní jen třikrát. Matky
nehledá. Roje mají jen špatní chovatelé, jeho sto úlů se rojilo pouze ve dvou případech.
(Asi nepočítá ty ulétlé). Úsměvné, ale nechal se poslouchat. Popřál nám úspěšnou
sezónu a pro sebe potěšení, že u nás nedopadl jak „svačinářka v hladomorně“.

Výročka v únoru: Odevzdán zimní spad a poslán k vyšetření na varózu. Hlášení
stanovišť na obec (postřiky). Pokladna dobrá, podával se i párek. Hrozí ale úpadek
akciové společnosti „Předboj“. Očekávalo se od ní, že bude držet ceny. Závěrem
promítli pánové: Kafka, něco ze své cesty po Novém Zélandu a Plištil, z pobytu na
někdejší Podkarpatské Rusi. Ještě dnes tam jsou pamětníci, v dobrém vzpomínající
na dávné Československo. Tehdy na Skalce působil, řídící učitel, vzácný pan Václav
Čáp, ruský legionář a nadšený stoupenec Masarykovy republiky. Žilo v ní sedm
milionů Čechů a 4 mil. Slováků. Ovšem také 3,5 mil. Němců a 0,5 mil. Maďarů, 300
tisíc Rusínů a 100 tis. - tenkrát cikánů. Mezi Aší a Jasiňou měřila téměř tisíc km.
Leč, udržela se jenom 20 let.
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V polovině března leželo ještě 60 cm sněhu. Lyžuje se, jezdí pluhy i frézy.
Oteplení nastalo až v závěru měsíce. Jarní prolet na sněhu, mnohé včely křehly,
přesto stačily sebrat pyl z lísky i jívy. V dubnu již voní fialky a žluté petrklíče,
koncem měsíce i pampelišky. Na téměř nepovšimnutelných kvítcích zimní chvojky
je nejvíce včel. První květen teplý a krásný. Někteří nedočkavci zkoušeli posedět
na mezi.

Bývaly doby, kdy kvetly sady, louky i lesy. Včelař se těšil z každého kila a když
jich bylo deset, jo, to už slibovalo úspěšný rok. Dnes poskytují veliké lány řepky
olejné dost světlého medu, ale rychle tuhne. Musí se častěji rozpouštět, anebo,
ihned prodat obchodníkům. Ti ovšem každým rokem snižují ceny, že prý mají
ještě loňské zásoby a čínský med je opět levnější. Měřítkem pro med bývala cena
másla.

Červen je čas malin, mateřídoušky, někdy je i medovice. Tenhle tmavší med
se dobře prodává v drobném. Po Doberské pouti ještě rozkvétá lípa, ostružiny,
len. Ale to už fouká ze strnišť a končí sezona. Snímají se medníky, sem tam v nich
ještě něco je. Začíná léčení a dokrmování a myši se stěhují z polí. Trvá „babí léto“
a přelévá se do října. Náhlý ranní mrazík stačil poničit jiřiny a některé letničky.
Dále zase hezky. Na dušičky
všude jenom živé květy. Stále ros-
tou houby. Prý nejvíce v Tulešově!

Tento černý a velký les navádí
pocit konce světa, anebo alespoň
Čech. Tady žijí už jenom jeleni, vlci
a snad i medvědi. Dále lidé, kterým
není rozumět a je třeba se jejich
řeči učit ve škole. A právě tady je
ráj houbařů a borůvkářů. A sku-
tečně. Ještě 6. listopadu jsme našli
košíček tmavohnědých a žluto-
nohých hřibů. Někteří sběratelé
měli i modrou pusu.

Svatý Martin na bílém koni ne-
přijel a včely se ještě potulovaly po
česnech. Až na svátek 17. listo-
padu napadl první sníh. Dnes už
víme, že zůstal ležet více než čtyři
měsíce. V prosinci se vesele
lyžuje, na horách je 1 metru sněhu.
Štědrý den jako za časů Josefa
Lady. O Silvestru -10oC.

Na schůzi 18.12. vyplácen pří-
spěvek. Z něho se hradí pojištění,
časopis, dávka ČSV. Okres má 18
organizací. Doberská 32 včelařů, Bedřich Marek. Foto: archiv autora
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339 včelstev. Nejstarším pamětníkem našeho spolku je Bedřich Marek (1920).
Dosud hospodaří na včelíně v Kounově. Tam také včelařil jeho slavný otec –
nevšední včelařský nadšenec. Odborné vzdělání získal v kurzech výzkumného
ústavu v Dole. V roce 1930 byl jmenován učitelem pro VII. Župu. Cestoval a
přednášel mezi Jaroměří a Vamberkem. Následující rok uskutečnil neuvěřitelných
13 schůzí pro 970 včelařů a 7 školení na včelnicích, ale i na svém včelíně doma.
Tak mu dobrušští děkovali za praktický výklad, ponaučení a milé prostředí. Sám
obhospodařoval 70 včelstev.

V Dobrém býval na každé schůzi. Když „U Krejčů“ přednášel: Jarní rozvoj,
plemenný chov a moderní včelař. Zapsal jednatel Stanislav Šašek: „Řečník nás
upoutal a udivoval rozhledem a vzděláním“. Před Vánocemi roku 1934 se konala
v Bystrém výstava medového pečiva. Pan Marek si nelenil a připravil zasklený úl
a paní učitelky sem vodily dětičky, aby si mohly sáhnout na včeličky. Leč, jeho čas
se již nachýlil a je kupodivu, jak vysoké ponětí o sobě zanechali ti, kteří na to měli
jen třicátá léta svého života. A. Mozart, K.H.Mácha, ale i náš Bedřich Marek!

Václav Čtvrtečka

Zahrádkáři 2005

Organizace zahrádkářů sdružuje 45 členů z Dobrého a okolních vesnic. Zahrád-
káři se úpravou svých zahrádek a okolí domů snaží zkrášlovat životní prostředí.

Předsedou organizace je i nadále Antonín Netík, u kterého se členové výboru
sešli pětkrát za rok. 17. 4. 2005 se v Kovárně uskutečnila výroční členská schůze
s hojnou účastí. Josef Kučera promluvil o chráněných rostlinách v našem kraji. Své
vyprávění doplnil diapozitivy. Zahrádkáři rovněž organizují řadu zájezdů na různé
výstavy, kde nacházejí inspiraci i poučení. Pozvánky na výlety i jiné akce zajišťuje
zdarma Josef Knížek.

Hned v březnu se členové organizace vypravili na velikonoční výstavu do
Častolovic. 23. 4. vyjeli na známou výstavu Flora Olomouc. Autobus byl plně obsazen
a zájezd se setkal s velmi příznivým ohlasem. 20. 8. se konal zájezd mikrobusem
do Ratibořic a Trutnova na známou výstavu květin. 17. 9. odjelo do Litoměřic
s lomeckými zahrádkáři 5 členů doberské organizace. Zahrady východních Čech
v Častolovicích ve dnech 17. – 20. 9. se zúčastnilo asi 20 členů. 10. 12. byla
v Ratibořicích výstava s názvem Vánoční nálada. Tu navštívilo 8 členů. Jak se slavily
Vánoce na zámku v 19. a 20. století byla uspořádána výstava v Hrádku u Nechanic
a tu navštívilo 6 doberských zahrádkářů 17. prosince.

Nesmím zapomenout na Habešské vinobraní, které se konalo 17. 9. 2005
u předsedy A. Netíka. Ochutnávalo se víno, podávaly opečené klobásy. Zúčastnilo
se 25 zahrádkářů i hostů. K poslechu hrál na kytaru Ivan Kupka písně ve stylu country.

B. Poláček, jednatel
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Hasiči 2005

Výbor SDH se scházel pravidelně každé první úterý v měsíci v Kovárně. I když
účast nebyla vždycky stoprocentní, na akcích, které sbor pořádal se pevné jádro
sešlo.

Valná hromada se konala 7. 1. 2005 v doberské hospodě. Další schůze okrsku
se konala 4. 3. na valné hromadě u Kouřimů ve Skuhravě nad Bělou. 26. 3. se sešli
delegáti SDH okresu Rychnov n. Kn. Doberský sbor zastupovali Milan Kunc a
Ladislav Schejbal. 4. listopadu se okrsková schůze konala v Hlinném při příležitosti
hlineckého posvícení. 16. 12. se sešel na schůzi výkonný výbor okresního sdružení
hasičů Čech, Moravy a Slezska okresu Rychnov nad Kněžnou. Pozvaní hosté –
senátorka V. Domšová, 1. náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje Helmut
Dohnálek a starosta Ladislav Michl – se omluvili, ale akce se stejně vydařila.

Z naplánovaných akcí roku 2005 se podařilo uskutečnit i vydláždění základny
pro požární útok před fotbalovým hřištěm. Na pracích se podíleli hlavně J. Tomáš,
P. Marek, K. Reichrt, J. Netík ml. a J. Mádr, spolu se šesti zástupci SDH Hlinné
dovezli drť z masteckého lomu. Dále se prací zúčastnili Lukavský, Langr, Cvejn
M., Svoboda, Schejbal L., Nágl, Langr, Sedloň, Kunc a mladí hasiči. Betonáž
obrubníků provedl zedník K. Flégl.

Soutěžní družstvo mužů
V roce 2005 jsme se zúčastnili deseti soutěží v seriálu „Podorlické ligy“, okrskové

soutěže a na závěr jsme zajeli do Českého Krumlova na Memoriál mjr. Jaromíra
Urbana.

Nejdříve několik slov k Podorlické lize. V minulém roce se rozhodlo několik
bývalých mladých hasičů, že začnou soutěžit a tak složili nové družstvo Dobré B,
které se zúčastnilo v Podorlické lize soutěží v Rájci, Dobrušce, Myštěvsi a Opočně.
Nebyli započítáváni do celkového umístění, ale jeli s námi na tyto soutěže, aby si
vyzkoušeli, jak to chodí na takových soutěžích. Muži Dobré A se drželi celý seriál
ve středu devatenácti soutěžících družstev s proměnlivými výsledky. Nakonec
skončili na 10. místě jako minulý rok.

Okrskové soutěže, která se konala na Lomech dne 14. května, se zúčastnili za
náš sbor tři družstva. Družstvo mladých hasičů, které se umístilo na druhém místě
v kategorii Děti. Družstvo mužů Dobré A po šesti letech nezískalo putovní pohár
okrsku, protože skončilo na sedmém místě. Družstvo Dobré B ale zachránilo reputaci
druhým místem.

Do Českého Krumlova, ve kterém jsme minulý rok nebyli, jsme tentokrát jeli se
dvěma družstvy. Nejdříve soutěž pojatá jako výlet měla dost překvapivé výsledky.
Z 96 družstev se umístilo družstvo Dobré A na 22. místě s časem 28,01 vteřin a
Dobré B s časem 28,99 na 28. místě.

Výjezdová jednotka JPO III
Zdálo by se nezasvěceným, že roční rozpočet 100 000 Kč je na naši jednotku

až až, ale skutečnost je jiná.
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46 195 Kč byla největší investice za nákup a přeladění radiostanic na 12,5
kHz. Jedná se o novou radiostanici ve zbrojnici, která spouští sirénu. Má už záložní
zdroj, takže při výpadku elektřiny se domluvíme s Rychnovem a zároveň se sirénou
dojdou všem členům výjezdní jednotky SMSky s vyhlášením poplachu. Vozidlovou
Maxonku z Tatry pak stačilo přeladit na poloviční frekvenci 12,5 kHz.

20 302 Kč stál materiál na zbudování pevné základny pro požární útok (40 m2

dlažby + obrubníky + rošty + drenážní hadice)
6 160 Kč investice do nových kombinovaných proudnic na CASku
8 675 Kč stály pohonné hmoty (benzin do Roburu + čerpadel, nafta do Tatry)
3 000 Kč stojí roční povinné ručení
3 670 Kč emise a STK obou vozidel
2 477 Kč výměna olejů + drobné opravy
3 855 Kč školení řidičů (profesní průkazy)
4 000 Kč odměna Pavlu Markovi

Poprvé v loňském roce jsme se seběhli na spuštěnou sirénu 3. dubna na požár
lesa na Spáleništi za hospodou – příčinou bylo pálení klestu. Spolupráce s HSZ
Dobruška, Opočno a Škoda Kvasiny. S Tatrou jsme doplňovali vodu + posádka
Robura zřídila v Kamenici u mostu plnění cisteren pomocí PS-12 z potoka.

Druhý poplach byl 23. 5. na povodně v Rychnově a okolí. Během krátké chvíle
spadlo kolem okresního města velké množství vody a zvláště objekty kolem vodních
toků doslova plavaly. S Tatrou zasahovala jednotka v hotelu Havel a s Roburem do
pozdních nočních hodin čerpali vodu ze zatopených rodinných domků v Lipovce.

Třetí ostrý výjezd byl 26. 5. na námětové cvičení na ústav pro postižené děti
v Kvasinách.

6. října jsme se zúčastnili námětového cvičení na dálkovou dopravu vody
vyhlášené velitelem okrsku „Solnicko“. Jednalo se o nasátí vody z rybníka a jedním
Béčkem dopravit nahoru ke kravínu, celkem 450 m s převýšením 35 m. Výjezd nebyl
pod sirénami, ale celkem v poklidu se akce zdařila, i když naše jednotka nezasahovala
(v záloze), ale vyhodnocení v hospůdce jsme se zúčastnili.

Další nehlášené výjezdy byly pro obecní úřad 29. 4., 27. 9. a 29. 9. na zalévání
ohňů po pálení klestu v obecních lesích.

Celkem jsme najezdili s Tatrou 246 km a spotřebovali 260 l nafty. Ze zbrojnice
vyjela celkem sedmnáctkrát. Zásoba nafty je 150 litrů. Roburem jsme najezdili 687
km se spotřebou 195 l. Z garáže vyjel třicetsedmkrát. Zásoba benzinu speciál činí
190 litrů. V čerpadlech PS-12 jsme spotřebovali 55 litrů benzinu.

O veškerou techniku se celoročně nejvíc stará Pavel Marek. Na úklidu a
zazimování techniky se sešli opět P. Marek, K. Reichrt, R. Langr a M. Kunc.
Z vlastních prostředků jsme nakoupili nové vycházkové stejnokroje velkých velikostí
a nové savice a soutěžní proudnice pro požární útok.

Kultura
12. 2. - Ostatky s průvodem masek s hudbou po vsi a vepřové hody v Kovárně
19. 3. - Maškarní ples v Obecním domě
30. 4. - Čarodějnická na koupališti
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2. 7. - Pouťová zábava s hudbou Bladex
říjen - Grilování u krbu

Brigády
12. 3. - sběr starého železa
duben - pálení klestu v obecním lese
květen- budování základny pro požární útok u fotbalového hřiště
celoroční údržba techniky

Milan Kunc

V Dobrém vyšla nová kniha

Občanské sdružení LIBRI vydalo ve vydavatelství Eva Kučerová, SEN dlouho
očekávanou publikaci „Ptáci Orlických hor“ autorů Miloslava Hromádka, Kamila
Čiháka, Věry Hromádkové a Jiřího Porkerta. Finančně se podílel Krajský úřad
Královéhradeckého kraje v Hradci Králové, Agentura ochrany přírody a krajiny ČR
v Praze, Správa ochrany přírody v Praze, Město Rychnov nad Kněžnou, Villa Nova
Uhřínov, středisko experimentální archeologie, Uhřínov pod Deštnou, A Rocha,
křesťané chrání přírodu, Česká Skalice, SportProfi s.r.o., Deštné v Orlických horách,
JECH CZ s.r.o., Dobruška, PZP Komplet a.s., Semechnice, SHOCart s.r.o.,
Zádveřice a Železárny Velký Šenov s.r.o.

Údaje v publikaci jsou prvním souborným zpracováním ptáků Orlických hor. Na
380 stranách jsou zpracovány údaje o 211 druzích ptáků zjištěných na území
Orlických hor. Nejedná se pouze o hnízdící druhy, ale i o druhy protahující a zimující.
Nejčerstvějším údajem je zjištění přeletu hejna 47 hus běločelých nad Bedřichovkou
ze dne 27. 10. 2005, což je nově zjištěný druh pro Orlické hory. Druhy jsou řazeny
podle systému. Jejich jména jsou uvedena v češtině, latině, polštině, němčině a
angličtině. U každého druhu je heslovitě popsaná stručná charakteristika výskytu.
Následuje podrobnější hodnocení výskytu druhu v ČR, případně poznámky z biologie
druhu. Ve zkratce jsou uvedeny ochranné normy k danému druhu a pak komentář
k výskytu druhu v Orlických horách, včetně výškového rozšíření. U některých druhů
je uveden vývoj početnosti. Některé druhy jsou také vyobrazeny na perokresbách
Milana Macečka a Jiřího Porkerta. V závěru publikace je uveden seznam ptáků,
místopis Orlických hor a rejstříky druhů podle výše uvedených jazyků. Nedílnou
součástí publikace je barevná příloha, kde jsou uvedeny základní biotopy výskytu
ptáků v Orlických horách a mapa se zákresem kvadrátové sítě.

Zájemci si mohou tuto knihu zakoupit v prodejně Potraviny Bartoš v Dobrém
za 150 Kč.

Josef Kučera
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Výročí narození

60 let
CHALOUPKOVÁ Jana, Hlinné 12 23. 1. 1945
KLEINER Milan, Kamenice 54 4. 10. 1945
KOTERA Jiří, Hlinné 29 16. 8. 1945
SEDLÁČKOVÁ Marie, Hlinné 57 6. 11. 1945
ŠÍPEK Josef, Dobré 21 30. 12. 1945
ŠKODOVÁ Eva, Dobré 49 26. 5. 1945

65 let
BOŠOVÁ Milada, Kamenice 39 27. 10. 1940
HEJZLAROVÁ Marie, Chmeliště 13 23. 11. 1940
SEMENEIOVÁ Marie, Hlinné 16 22. 9. 1940
ZOUNAR František, Hlinné 35 28. 4. 1940

70 let
CITA Vladimír, Hlinné 38 9. 9. 1935
CHYTRÁ Marie, Dobré 58 23. 9. 1935
KOS Rudolf, Kamenice 32 25. 6. 1935
NOVÁK Josef, Dobré 45 12. 3. 1935
NOVÁKOVÁ Lidmila, Dobré 45 12. 6. 1935
SMOLA Jan, Kamenice 35 17. 3. 1935
ŠITINA Josef, Hlinné 19 24. 12. 1935
TOMÁŠOVÁ Věra, Dobré 5 15. 4. 1935

75 let
KOVÁŘOVÁ Marie, Rovné 1 17. 10. 1930
MATĚJŮ Josef, Kamenice 9 22. 10. 1930
POULOVÁ Kristina, Dobré 130 5. 10. 1930
PRÁZOVÁ Vlasta, Dobré 17 1. 6. 1930
ŠEVCOVÁ Ludmila, Hlinné 34 19. 9. 1930
VOLFOVÁ Marie, Chmeliště 3 11. 8. 1930
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80 let
HLAVÁČKOVÁ Marta, Hlinné 26 1. 9. 1925
MARŠÍK Josef, Chmeliště24 14. 3. 1925
PISKOROVÁ Eliška, Kamenice 14 13. 1. 1925

81 let
BOHÁČ Vladimír, Dobré 92 13. 12. 1924
ČTVRTEČKA Václav, Kamenice 24 4. 10. 1924
HOFMAN Vlastimil, Dobré 128 10. 3. 1924
CHALOUPKOVÁ Milada, Hlinné 10 10. 1. 1924
PISKORA Jaroslav, Kamenice 14 21. 3. 1924

82 let
KUBCOVÁ Marie, Hlinné 8 17. 7. 1923
ŠÍPKOVÁ Anna, Dobré 21 8. 6. 1923

83 let
HLAVÁČEK Josef, Hlinné 26 26. 4. 1922
NETÍKOVÁ Božena, Dobré 30 12. 2. 1922
PRÁZA Ladislav, Dobré 17 3. 2. 1922
ŠLITROVÁ Věra, Dobré 35 23. 2. 1922
VONDROVÁ Marie, Kamenice 59 14. 1. 1922

84 let
PTÁČKOVÁ Marie, Dobré 20 11. 7. 1921
ŠMÍDOVÁ Miloslava, Dobré 28 13. 5. 1921

85 let
HRUŠOVSKÝ František, Chmeliště 30 19. 10. 1920
KOVÁŘOVÁ Marta, Rovné 4 14. 9. 1920
MAISNER Antonín, Dobré 96 8. 6. 1920
PRÁZOVÁ Miloslava, Rovné 14 5. 11. 1920

87 let
BURKETOVÁ Božena, Dobré 60 6. 7. 1918
KOVÁŘ Slavomír, Rovné 4 25. 12. 1918

89 let
SVOBODA Bohumil, Dobré 57 13. 9. 1916

90 let
HERCIKOVÁ Emilie, Dobré 47 13. 5. 1915
LICHÁ Anna, Kamenice 23 6. 9. 1915

94 let
MELICHAROVÁ Marie, Dobré 59 6. 9. 1914
KLEINEROVÁ Marie, Rovné 5 18. 8. 1914
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95 let
PRECLÍK Josef, Hlinné 16 17. 7. 1910

Narození
Jméno Bydliště Dat. narození Místo narození

PACOUREK Vojtěch Dobré 115 29.1. Opočno
MELICHAR Teodor Dobré 140 24.4. Opočno
ŠINTÁK Petr Hlinné 4 7.6. Rychnov n. Kn.
VERNEROVÁ Nikola Rovné 15 23.6. Opočno
JÁNEŠ Ladislav Hlinné 47 26.7. Strakonice
MÁDROVÁ Natálie Hlinné 13 9.8. Rychnov n. Kn.
MICHAL Štěpán Dobré 141 29.11. Rychnov n. Kn.
SMOLOVÁ Tereza Kamenice 38 21.12. Rychnov n. Kn.

Zemřelí
Jméno Bydliště Úmrtí Věk

DUSÍLKOVÁ Marie Hlinné 31 27.5. Rychnov n. Kn. 79
KUBCOVÁ Emilie Hlinné 9 21.10. Opočno 86
KUPKOVÁ Anna Dobré 64 4.7. Plzeň 91
MYŠÁKOVÁ Zdeňka Dobré 122 13.12. Rychnov n. Kn. 51
PILCOVÁ Milada Dobré 120 6.7. Dobré 87
POHLOVÁ Ludmila Dobré 42 24.3. Rychnov n. Kn. 76
ŠESTÁK František Dobré 55 26.7. Opočno 83
ŠMÍDOVÁ Marie Dobré 15 15.10. Opočno 63
VANŽUROVÁ Miloslava Dobré 88 25.7. Dobruška 73

Sňatek uzavřeli
Jméno Bydliště Datum sňatku Místo sňatku

VERNER Josef Rovné 15 7. května Hořice
SVOBODOVÁ Kristýna Hořice

KNÍŽEK Radek Dobré 74 22. července Velké Svatoňovice
DANIHELKOVÁ Blanka Velké Svatoňovice 53

ŘEHÁK Roman Dobré 32 27. srpna Opočno
SEDLOŇOVÁ Kateřina Dobré 126

KNÍŽEK Josef Dobré 74 12. listopadu Nové Město n. M.
VANŽUROVÁ Jana Nové Město n. M. 161
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Přistěhovali se
Jméno Bydliště Dne Staré bydliště

PACOUREK Daniel Dobré 115 4.1. Bílý Újezd 13
PACOUREK Michal
PACOURKOVÁ Lucie
ŠTEIER Michal
FRANC Bohumil Dobré 141 11.1. Lhota 17
VOLÁK Jan Hlinné 25 23.3. Ratenice 14
JEŽEK Josef Rovné 4 11.4. Dobruška 768
JEŽKOVÁ Marta 2.5.
SVOBODOVÁ Jana Rovné 15 16.5. Hořice 1545
VERNEROVÁ Kristýna
VELIKOVSKÁ Miloslava Hlinné 44 1.7. Nový Hrádek 93
NOVÁK Jakub Dobré 141 1.8. Meziměstí 94
SVĚTLÍK Pavel Dobré 103 7.9. Husinec 85
SVĚTLÍKOVÁ Radoslava
GRUŠKOVSKÁ Helena Hlinné 20 14.9. Rychnov n. Kn. 1342
GRUŠKOVSKÁ Helena
GRUŠKOVSKÝ Miloš
GRUŠKOVSKÝ Miloš
VELIKOVSKÝ Svatopluk Hlinné 44 11.10. Nový Hrádek 93
SMRČEK Pavel Dobré 120 14.11. Dobruška 979
HOLEC Josef Chmeliště 5 13.12. Skuhrov n. Běl. 134

Odstěhovali se
Jméno Bydliště Dne Nové bydliště

SLAVÍKOVÁ Bohumila Dobré 26 5. 1. Mimoň 143
MAŇASKOVÁ Petra Šediviny 19 18.1. Praha, Chodov 1560
VÁGNER David Dobré 121 9.3. Rychnov n. Kn. 165
POHL Radek Dobré 42 30.3. Mezilesí 42
KŘEPELOVÁ Jana Hlinné 42 18.4. Osečnice 42
VERNER Martin Dobré 141 20.4. Trnov 54
HANL Vratislav Šediviny 3 14.7. Rychnov n. Kn. 142
ŽÁK Zdeněk Dobré 122 27.7. Horní Folmava 1
KNÍŽEK Radek Dobré 74 3.8. Velké Svatoňovice 53
PALEČKOVÁ Vladimíra Dobré 109 22.8. Dobruška 699
ŠITINOVÁ Marta Hlinné 19 30.9. Albrechtice n. Orl. 104
KOSAŘOVÁ Alena Hlinné 34 10.10. Týniště n. Orl. 641
KNÍŽEK Josef Dobré 74 28.11. Nové Město n. M. 161
RUFR Martin Dobré 113 12.12. České Meziříčí 484
RUFR Pavel
RUFROVÁ Lada
RUFROVÁ Michaela
ŠAFÁŘOVÁ Veronika Kamenice 16 28.12. Hradec Králové 1178
ŠAFÁŘOVÁ Klára
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